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Med (razočaranimi) junaki
Desetine s Celjskega brez večjih uspehov na državnem gasilskem članskem prvenstvu

Državno tekmovanje za 
gasilsko mladino (pionir-
ke, pionirji, mladinske in 
mladinci) bo v soboto na 
Ptuju.

V kategoriji starejših gasilk 
so prvo mesto in s tem naslov 
državnih prvakinj osvojile 
veteranke iz PGD Šalek, tre-
tje mesto pa PGD Matke.

Težko je našteti vse kraje na Celjskem, kjer so se v mi-
nulih tednih, večina ob večerih, zbirali gasilke in gasilci. 
Nova Cerkev, Prebold, Andraž, Rečica ob Savinji … Povsod 
so z veliki upi pričakovali sobotni dan v Velenju, ko so 
merili svoje moči na državnem gasilskem članskem tek-
movanju. Očitno trdi treningi niso bili dovolj – razen med 
veterankami nobena od desetin s Celjskega ni posegla 
po prvih treh mestih, le enoti B iz Škofje vasi in Mestinja 
bosta zaradi osvojenega šestega mesta imeli priložnost, 
da se na kvalifikacijah uvrstita na gasilsko olimpijado, ki 
bo prihodnje leto v Franciji.

Nekaj vrat za vstopnico 
sicer še ostaja odškrnjenih, 
saj bodo na kvalifikacijah 
lahko sodelovale tudi naj-
boljše desetine iz pokalne-
ga tekmovanja, vendar je 
bilo mogoče skoraj otipati 
precejšnje razočaranje, saj 
so enote s Celjskega na pre-
teklih tekmovanjih dosegale 
vidnejše dosežke. »Preveč 
napak je bilo. In to takšnih, 
ki smo jih na treningih že 

davno odpravili,« je skomi-
gnil z rameni gasilec z zna-
kom ene od gasilskih zvez na 
Celjskem. Drugi je dodal: »Pa 
še počasni.« Seveda pri poča-
snosti ali napakah govorimo 
o sekundah, ki so odločale o 
zmagovalcih.

Na velenjskem štadionu 
so svoje moči merili članice 
in člani, starejši od 16 let, ter 
starejši gasilke in gasilci (ve-
terani). Med več kot 20 tisoč 

»Desnim krilom!«

Spretnost.

Prizadevnost.

gasilci, ki so tekmovali na 
občinskih oziroma regijskih 
tekmovanjih, je prišlo v Vele-
nje tri tisoč najboljših, ki so 
se pomerili v osmih tekmo-
valnih kategorijah. Članske 
ekipe so tekmovale v treh tek-

Prostovoljstvo v 
ospredju
Ob izjemni organizaciji tek-

movanja so v šaleški gasilski 
zvezi uspeli tudi z nekaterimi 
novostmi, ki so bile še posebej 
privlačne za številne navijače. 
Prvič so namreč izvedli sku-
pinske štarte štirih ekip z eno-
tno komando. »Požarni objekt 
naravnost, odvzem vode iz po-
toka … Prvi in drugi napad!« 
in kot puščice so se gasilci 
razpršili po tekmovalni stezi, 

movalnih disciplinah, in sicer 
v vaji z motorno brizgalno, 
štafeti na 400 metrov z ovi-
rami ter v vaji razvrščanja. O 
zmagovalcih in razvrstitvah 
do šestega mesta, ki še vodi-
jo v kvalifikacije, so odločale 
malenkosti. Veterani na olim-
pijskih igrah ne tekmujejo.

sestavljali in prenašali cevi, pri-
ključili trojak in – seveda samo 

Minister za obrambo Aleš Hojs v pogovoru z gasilci. Navijači so prišli od vsepovsod. Mnogi gasilci so na tekmo prišli tudi zaradi radovednosti. Tudi slovenski predsednik dr. Danilo Türk je pohvalil gasilce.

navidezno – začeli gasiti. Tudi 
štafeta in razvrščanje pomeni-
ta svojevrstni prikaz gasilskega 
znanja in veščin, ki jih potre-
bujejo za boj z ognjem ali dru-
gimi nesrečami. »Tako je tudi 
tokratno tekmovanje v času 
nepredvidljivih vremenskih 
razmer še kako pomembno 
za preizkus usposobljenosti, 
opreme in znanja,« je pouda-
ril minister za obrambo Aleš 
Hojs in še enkrat zagotovil, da 
bodo, glede na to, da gasilstvo 
temelji na prostovoljstvu, ga-
silskim organizacijam skušali 
še naprej zagotavljati dovolj 
denarja.

Kot je omeni župan Mestne 
občine Velenje Bojan Kontič, 
je tudi njihovo mesto zraslo 
na prostovoljstvu, zato se še 
posebej zavedajo pomena ga-
silstva. »Da lahko računamo 

na usposobljenost, opremo in 
pripravljenost posameznikov, 
je čudovito, toda hkrati zahtev-
no poslanstvo,« je v nagovoru 
izpostavil predsednik Gasilske 
zveze Slovenije Anton Koren. 
Prireditev je obiskal tudi slo-
venski predsednik Danilo 
Türk in k pohvalam dodal, da 
gasilce zaradi njihovega dela 
mnogi dojemajo kot junake. 
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V gasilskih vrstah je več kot četrtina mladih in prav 
toliko žensk. Tudi zato lahko v gasilskih društvih ljudje 
iščejo lastnosti, ki gradijo osebnost in hkrati krepijo nji-
hovo samozavest ter osebnostne vrednote.

Janković za Ljubljano pravi, da je najlepše mesto na 
svetu – celjski župan Bojan Šrot mu odgovarja, da le zato, 
ker je v Sloveniji že Celje najlepše …

Trud.

In seveda žeja.

Tudi slovenski predsednik dr. Danilo Türk je pohvalil gasilce.

IZJAVA TEDNA

»Da je Ljubljana najlepša 
na svetu, je jasno. Kolega 
Bojana cenim, poznam ga že 
iz časa, ko smo gradili Mer-
cator center v Celju. Veliko 
je naredil za Celje, a z Lju-
bljano ni primerjave. Samo 
primer – prenova nabrežja 
Ljubljanice je med 347 pro-
jekti iz 36 sodelujočih držav 
dobila prvo evropsko nagra-
do. Ko bo Celje doseglo kaj 
takšnega, bom z največjim 
veseljem čestital. Ampak 
Ljubljana je zame edina in 
edinstvena!«

Ljubljana ali Celje

Več o pogledih predse-
dnika Pozitivne Slovenije 
Zorana Jankovića si lah-
ko preberete v ekskluziv-
nem intervjuju za Novi 
tednik na strani 14.

Biomasa kot priložnost
NAZARJE – V četrtek so gozdarji nazarske območne enote 
Zavoda za gozdove v Gaberkah pripravili osrednjo prireditev 
ob tednu gozdov.

Poleg razglasitve najbolj 
skrbnih lastnikov gozdov, naj 
gozdarja in gorskega javorja za 
drevo leta so največ pozornosti 
namenili biomasi. S pomočjo 
dr. Nike Krajnc, raziskovalke 
na Gozdarskem inštitutu Slo-
venije, so govorili o potrebah, 
možnostih in načinih uporabe 
lesa v energetske namene. Kot 
se je izkazalo, Šaleška dolina 
nima veliko kurišč, saj je prak-
tično cela dolina priključena na 
enoten sistem ogrevanja, zato 
so potrebe po lesni biomasi 

dokaj majhne. Tudi zato je v 
dolini več kot 22 tisoč kubikov 
lesa, uporabnega za energet-
ske namene. Kot je opozorila 
dr. Krajnčeva, največje pri-
ložnosti vidi v povezovanju 
manjših lastnikov gozdov; nji-
hovem skupnem nastopu na 
trgu; ustanavljanju biomasnih 
logističnih centrov, ki predsta-
vljajo tržne točke; investiranje 
v manjše kurilnice in prodajo 
toplote končnim uporabni-
kom, predvsem javnim stav-
bam v manjših naseljih.

Za najbolj skrbne lastnike gozdov 
v letu 2012 so razglasili Branka Pet-
ka, Andreja Jeraja, Marka Jelšnika, 
Jožeta Dobrovca in Janka Mazeja. 
Priznanje za najboljšega gozdarja 
je prejel Stanislav Štifter.

Toni Breznik: »Gozdarji se srečujemo s precejšnjim problemom, saj so nam z rebalan-
som državnega proračuna precej porezali krila. Praktično nimamo več denarja za terensko 
delo, brez katerega pa si gozdarske službe ne znam predstavljati. Zagotovo velja poudariti, 
da je slovensko gozdarstvo zgodba o uspehu, saj se po drugi svetovni vojni povečujejo 
gozdne površine, tudi lesni prirast. To ni dano samo od sebe, v ozadju se skriva veliko 
dela gozdarjev in lastnikov gozdov. Zato upam, da bomo lahko delo nadaljevali.«

Najbolj skrbni lastniki gozdov prihajajo iz vseh krajevnih enot, ki sodijo pod nazarsko območno enoto.

»Kar se tiče degradiranih 
površin oziroma površin, ki 
imajo omejitve pri kmetova-
nju, je kar nekaj priložnosti v 
tako imenovanih energetskih 
nasadih. V bližini Velenja na 
štirih hektarjih že raste prvi 
takšen nasad hitro rastočih 
vrb. Gre za proizvodnjo lesa 
v energetske namene, saj bo 
v treh letih zraslo veliko lesne 
biomase, ki jo lahko porabijo 
večji sistemi,« je opozorila dr. 
Krajnčeva.

Tako so lahko lastniki 
gozdov spoznavali različne 
možnosti uporabe lesne bi-
omase. Kot je omenil vodja 

nazarske enote Toni Breznik, 
je ogrevanje z biomaso ena 
od priložnosti za prihranek v 
krizi. »Res je začetna naložba, 
predvsem zaradi dragih peči, 
precej visoka. Vendar se gle-
de na možnosti pridobivanja 
subvencij in na daljše časovno 
obdobje zagotovo izplača.« Si-
cer nazarski gozdarji ocenju-
jejo, da je stanje v gozdovih 
Zgornje Savinjske in Šaleške 
doline precej dobro. Seveda 
se pojavljajo problemi, kot so 
vetrolom, napad lubadarjev ali 
večja neurja, vendar so goz-
darji navajeni hitro ukrepati.

US

Kar 7 odstotkov Slovencev je 
včlanjenih v gasilske vrste, 
zato bo morala država najti 
rešitev za urejanje statusnega 

vprašanja operativnih gasilskih 
prostovoljcev.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: GrupA, SHERPA

STARI GRAD CELJE:

VABLJENI NA SLOVESNO 
OTVORITEV POLETJA V CELJU, 
KNEŽJEM MESTU 2012

Slavnostni govornik: Bojan Šrot, župan Mestne občine Celje

V primeru slabega vremena 
bo prireditev v Celjskem domu.
Več info v TIC Celje ali na 
www.celeia.info.Poletje

v CELJU,
knezjem
mestu

Sobota, 2. junij, ob 21.00
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Aljoša Furlan, Segment oseb -
nega banč  ništva, UniCredit
Bank: »Če dela svo  je ga de -
narja nekaj časa ne potre bu -
jete, obe nem pa želite najvišjo
garantirano obrest no me ro,
smo v UniCredit Bank pripra -
vili dolgoročni depozit s 5 %
letno fiksno obrestno mero,
za obdobje veza ve 5 let.«

Kako »varno porabiti prihranke« 
in pri tem zaslužiti? 
Denarne presežke hranimo tako, da so nam na razpolago
takrat, ko jih potre bujemo. Vendar smo zaradi varnosti in
likvidnosti velikokrat prikrajšani za donosnost. Z Aljošo
Furlanom, produktnim specialistom v UniCredit Bank, smo se
pogovarjali kako optimalno upravljati s prihranki in pri tem tudi
kaj zaslužiti.

Oglasno sporočilo

Dodatne informacije in seznam
poslovnih enot lahko najdete na: 
www.unicreditbank.si
Brezplačni telefon: 080 88 00
E-pošta: info@unicreditgroup.si 

Pravite, da lahko z varno nalož -
 bo tudi zaslužimo. Kako?
Naložbe v depozite so v prvi
vrsti na menje ne varni hrambi
denar ja, ki ji sledi donosnost
sredstev. Ker je cilj vsakega po -
sa  meznika varnost, do nos nost
in lik vid   nost naložb, pred lagam,
da del sred stev investi rate krat -
ko ročno, del pa srednje ročno
oziroma dolgo ročno. 

Kako naj varčevalci razpršijo
svoja sredstva?
Varčevalci lahko kratkoročne in
srednje ročne cilje pokrivajo s
3-mesečnim ter 6-mesečnim
Fleksi in SUPER Fleksi depo -
zitom z avto matskimi podaljšanji
in fiks no obrest no mero, ki ga
sklenejo za 3 le ta, z možnostjo
brez plač ne prekinitve ve za ve ob
vsakem podaljšanju. Za dose -
ganje dol go ročnih ciljev pred -
lagam skle nitev 1-letnega Fleksi
oziroma SUPER Fleksi depozita
z avto matskimi podalj šanji za 3
leta, s fiksno letno obrestno
mero 4,5 % za prvo leto vezave.

Vrane – 
nadloga ali 
korist?
Previdno z vranami, opozarjajo na ministrstvu

Pred slabim letom je 
varstveni ornitolog Jernej 
Figelj iz DOPPS za naš ča-
sopis omenil, da vrane niso 
nevarne. Vendar na mini-
strstvu za kmetijstvo in 
okolje menijo drugače, saj 
so prejšnji teden opozarjali, 
da se lahko v urbanih nase-
ljih pojavijo težave s sivimi 
vranami, ki lahko napadejo 
tudi človeka. Tudi lovci pri-
trjujejo, da so lahko vrane 
prava nadloga.

Kot opozarjajo na mini-
strstvu, do konfliktnih si-
tuacij praviloma prihaja v 
času vzreje in izletavanja 

mladičev, od sredine maja 
do sredine junija. Siva vrana 
svoje mladiče brani. V zelo 
redkih primerih lahko pride 
do napadov sivih vran na 
ljudi, kadar se ti preveč pri-
bližajo negodnim mladičem. 
Večinoma gre za simulirane 
napade z bližnjim preletava-
njem, izjemoma lahko pride 
tudi do fizičnega napada.

Pomen sobivanja
Napadi na ljudi se doga-

jajo v urbanih okoljih, kjer 
je lov prepovedan, in sicer 
predvsem v času gnezdenja 
in vzreje mladičev, ko je lovo-

pust. »S privajanjem ljudi na 
ponovno sobivanje s sivimi 
vranami v mestih se da ta-
kšnim konfliktnim situacijam 
v pretežni meri izogniti,« pra-
vijo na ministrstvu. V redkih 
posameznih primerih fizične-
ga napada ponavadi pride do 
poškodb po koži glave ali na 
drugih izpostavljenih delih 
telesa. Običajno siva vrana 
napad prekine, ko se človek 
dovolj oddalji od gnezda ozi-
roma ptičjega mladiča. Zato 
svetujejo, da so ljudje v tem 
času v naravi pozorni na sive 
vrane in njihovo obnašanje, 
da se jim ne približujejo bolj, 

kot je to potrebno, in jih doda-
tno ne vznemirjajo. Ob prvih 
znakih agresivnega vedenja 
posameznih osebkov naj se 
takoj čim bolj mirno oddaljijo 
od takšnega mesta in po po-
trebi zaščitijo izpostavljene 
dele telesa.

Vrane lahko povzročajo 
tudi škodo na premoženju. 
Na posevkih koruze in raz-
ličnih drugih poljščinah ter 
vrtninah prihaja do škode 
predvsem zaradi prehranje-
vanja. Na nekaterih drugih 
škodnih objektih, kot je 
stavbno pohištvo, in premič-
nih stvareh (avtomobili) pa 
razlog še ni pojasnjen.

Tudi koristi
V javnosti se v povezavi 

s sivimi vranami poudarja 
predvsem škoda, ki naj bi jo 
povzročale človeku, medtem 
ko se vidiki njihove koristno-
sti praviloma ne omenjajo. 
Pozitivni vplivi prisotnosti 
sivih vran v okolju in koristi, 
ki jih te prinašajo človeku, 
so večinoma prezrti, čeprav 
verjetno niso majhni. Tako 
omenjajo, da so imele v času 
pred komunalno ureditvijo 
sive vrane v mestih izjemno 
pomembno sanitarno vlogo, 

saj so pospravile velike ko-
ličine organskih odpadkov 
in poginulih živali, s čimer 
so preprečevale širjenje bo-
lezni. Kljub temu, da so v 
sodobnih mestih to vlogo 
prevzele sanitarne službe, 
sive vrane še vedno odstra-
nijo veliko poginulih živali, 
zlasti žrtev prometa.

Ob strojni košnji trave 
prihaja do pokosa različnih 
vrst glodalcev, a včasih tudi 
nekaterih večjih živali, na 
primer srnjadi. Ostanki teh 
živali zmanjšujejo kakovost 
pripravljene krme, kar je še 

posebej pomembno pri sila-
žnih balah. Sive vrane pogo-
sto v jatah priletijo na sveže 
pokošene travnike in se pre-
hranjujejo z ostanki živali ter 
na ta način pomagajo kme-
tom izboljšati kakovost pri-
pravljene krme. Podobno na 
pašnikih odstranjujejo pogi-
nule živali, s čimer zmanjšu-
jejo možnost širjenja bolezni 
med drobnico. To je še zlasti 
pomembno na ekstenzivnih 
pašnikih z veliko površino, 
kjer so črede bolj prepuščene 
naravnim dejavnikom.

US

O nevarnih vranah so obveščali tudi šole in vrtce, pred-
vsem o ravnanju zaposlenih ob morebitnem agresivnem 
vedenju sivih vran v njihovi bližini. Ministrstvo je zadol-
žilo tudi Zavod za gozdove Slovenije za pripravo akcijske-
ga načrta za reševanje problemov, povezanih s sivo vrano. 
Siva vrana iz družine vranov spada v red pevcev. V dol-
žino meri 45 do 47 cm, razpon peruti ima med 93 in 104 
cm. Tako kot vsi predstavniki vranov ima močan kljun. 
Telo je sive barve, le glava in peruti so črne barve. Siva 
vrana si gnezdo običajno naredi na visokih osamljenih 
drevesih, od koder ima valeča samica dober pregled nad 
potencialnimi plenilci. Gnezdi od marca do maja in ima 
običajno samo eno leglo na leto. Samica v gnezdo znese 
3 do 6 jajc, ki jih vali 18 do 19 dni, samec pa ji prinaša 
hrano. Mladiči v oskrbi obeh staršev ostanejo v gnezdu 
dobrih 30 dni, hranita jih oba starša. Vrane spolno do-
zorijo v drugem ali tretjem življenjskem letu.

Gradnja kljub krizi
Polaganje temeljnega kamna za nov logistični center

V nazarskem podjetju BSH Hišni aparati so že dlje iskali 
prostor za gradnjo večjega logističnega centra. Pred dnevi 
so položili temeljni kamen, s čimer se je začela gradnja 
nove hale v zahodnem delu tovarne, kjer bo nov center 
za ekspedit in logistiko.

Površina proizvodne hale bo tisoč kvadratnih metrov. Od-
ločitev za gradnjo dodatne hale je posledica povečanega 

obsega delovanja na področju logistike. Z novo proizvodno 
halo želijo v BSH Hišnih aparatih zagotoviti trajnostno izbolj-
šanje interne logistike znotraj tovarne in hkrati zadovoljiti 
prihodnje izzive po še hitrejši dobavi materiala. Novo halo 
naj bi dogradili do začetka septembra.

US
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Gorenje 
v plusu, 
vendar …

Skupina Gorenje je v prvem četrtletju letos ustva-
rila 299,1 milijona evrov prihodkov od prodaje, kar 
je nekoliko manj kot je bilo načrtovano, a vendar so 
ustvarili več dobička.

Glavni razlog za manjši prihodek so zaostrene gospo-
darske razmere v Evropi. V primerjavi s prvim četrtle-
tjem lani so prihodki manjši tudi zaradi odprodaje družbe 
Istrabenz Gorenje. Navkljub manjši prodaji je dobiček 
podjetja višji od lanskega in tudi načrtovanega. Prodaja 
na posameznih trgih, kjer Gorenje dosega boljšo dobičk-
onosnost poslovanja (na primer v Rusiji), je bila boljša od 
načrtovane, prav tako je družba nadaljevala optimizacijo 
vseh vrst stroškov. Čisti dobiček skupine je tako v prvem 
četrtletju znašal 2,1 milijona evrov, načrtovan je bil v viši-
ni 0,8 milijona evrov. Poslovni izid iz poslovanja je znašal 
9,2 milijona evrov in ustreza načrtovanemu.

Kot pravijo v Gorenju, neugodne gospodarske razmere 
zavirajo povpraševanje po aparatih za dom tudi v leto-
šnjem letu. Evropski trg aparatov, kjer Gorenje ustvari 90 
odstotkov prihodkov od prodaje v svoji osrednji dejavnosti 
izdelki in storitve za dom, pada.

»Dobro je, da smo kljub manjšemu obsegu prodaje v 
primerjavi z lanskim prvim četrtletjem uspeli izboljšati 
dobičkonosnost poslovanja ter ne samo preseči lanski 
dobiček, temveč tudi načrtovan dobiček za to obdobje. 
Vendar še nismo na cilju. Do konca leta nas čaka še veliko 
dela. Ključno je, da z različnimi aktivnostmi, vključno z 
razvojem novih izdelkov, zagotovimo povečanje prodaje 
na čim večjem številu trgov, predvsem v vzhodni, jugo-
vzhodni in severni Evropi ter v čezmorskih državah,« je 
povedal predsednik uprave Gorenja Franjo Bobinac.

US

   GOSPODARSTVO   

Zaradi neugodnih vremenskih razmer in pogostosti 
pojava vremenskih pojavov, ki povzročijo veliko škodo 
kmetijskim pridelovalcem (toča, neurja …), se od leta 
2006 v Sloveniji izvaja sofi nanciranje zavarovalnih premij 
za zavarovanje kmetijske proizvodnje.

Zavarovanje pred 
vremenom ostaja
Država bo še naprej sofi nancirala zavarovalne premije za kmetijsko proizvodnjo

Pijača še gre v promet
Ob vseh težavah, s katerimi se ubadajo v skupini pivo-

varne, iz Laškega prihajajo nekoliko spodbudnejše no-
vice o poslovanju v prvem četrtletju. V tem obdobju, ki 
je sicer za proizvajalce pijač nesezonsko, je prodala 717 
tisoč hektolitrov vseh pijač, kar predstavlja 18 odstotkov 
celoletne prodaje.

Na domačem trgu je sicer skupina prodala skoraj 8 od-
stotkov manj kot v enakem obdobju lani, vendar pa je kar 
za četrtino narasla prodaja pijač na tujih trgih. Čeprav so 
gospodarske razmere izredno zahtevne, v skupini upajo, 
da bodo začeti trend prodaje uresničili tudi v drugem če-
trtletju. Težave so menda predvsem pri pivu, medtem ko 
prodaja na področju brezalkoholnih pijač raste. Sicer je 

pivovarna lani na ravni skupine prodala 4,4 milijona hekto-
litrov pijač, letošnja prodaja, v kateri seveda ni več Fructala, 
pa naj bi po načrtih presegla štiri milijone hektolitrov. Ob 
dobrem poslovanju bosta obe pivovarni že letos vrnili več 
kot 20 milijonov evrov dolga in plačali dobrih 20 milijonov 
evrov obresti.

Za uresničitev ciljev, zastavljenih v poslovnem načrtu in 
za nemoteno odplačilo glavnice in obresti, bo Skupina Laško 
nadaljevala s postopki dezinvestiranja. Kot so napovedali 
po seji nadzornega sveta, bo pivovarna, če do poletja ne bo 
uspela prepričati preostalih večjih lastnikov Mercatorja o 
skupni prodaji delnic, svoj četrtinski delež prodala samo-
stojno.

Namen sofi nanciranja 
zavarovalnih premij je 
spodbujanje kmetijskih 
pridelovalcev, da zavarujejo 
svojo proizvodnjo pred po-
sledicami naravnih nesreč 
in v primeru le-teh zmanj-
šajo negativne ekonomske 
učinke.

Zakon o odpravi posledic 
naravnih nesreč določa, da 
se v primeru naravne nesre-
če, v kolikor je ocena nepo-
sredne škode v kmetijstvu 
večja od 0,3 promila načrto-
vanih prihodkov državnega 
proračuna, pripravi program 
za odpravo posledic škode, 
ki ga potrdi vlada. Sredstva 
za odpravo posledic se za-
gotovijo iz proračunske 
rezerve. V preteklih letih 
so se sredstva za odpravo 
posledic zagotovila v višini 
okrog 27 odstotkov ocenje-
ne škode. Vendar sredstev 

po tem zakonu ni mogoče 
dodeliti za odpravo posledic 
neugodnih vremenskih raz-
mer v kmetijski proizvodnji, 
če je bila za odpravo teh po-
sledic omogočena pridobi-
tev državne pomoči v obliki 
sofi nanciranja zavarovalne 
premije.

Zavarovanje pred 
nevšečnostmi
Kmetijski pridelovalci 

lahko sklepajo zavarovanja 
vse leto, vendar imajo zava-
rovalnice pogoj, da se zava-
rovanja sklepajo do pojava 
prvega škodnega dogodka 
na območju zavarovanca. 
Na primer: ko se prvič po-
javi toča na območju zava-
rovanca, na tem območju 
ni mogoče več zavarovati 
pred nevarnostjo toče. Zato 
je pomembno, da kmetij-
ski pridelovalci pravi čas 

sklenejo zavarovanje svoje 
kmetijske proizvodnje. Za-
varovanje lahko sklenejo 
pri štirih zavarovalnicah, in 
sicer Zavarovalnici Triglav, 
Zavarovalnici Maribor, Za-
varovalnici Adriatic Sloveni-
ca in Zavarovalnici Tilia.

Tudi v letošnjem rebalan-
su proračuna so zagotovljena 
sredstva za sofi nanciranje 
zavarovalnih premij. Lani je 
bilo za to porabljenih malo 
več kot 5 milijonov evrov, 

podobna številka je rezervi-
rana tudi letos. To pomeni, 
da so se kljub varčevalnim 
ukrepom in zmanjšanju pro-
računskih sredstev zagotovi-
la sredstva za sofi nanciranje, 
saj se ministrstvo zaveda, da 
je zavarovanje kmetijske pro-
izvodnje pomemben dejav-
nik za blažitev posledic na-
ravnih nesreč in ohranjanja 
ekonomske varnosti kmetij-
skih pridelovalcev.

US

Uredba o sofi nanciranju zavarovalnih premij za zava-
rovanje kmetijske proizvodnje in ribištva določa, da drža-
va sofi nancira zavarovanje posevkov, nasadov in plodov 
pred nevarnostjo toče, požara, udara strele, spomladanske 
pozebe, zmrzali ali slane, če ta povzroči spomladansko 
pozebo, poplave in viharje (v višini 50 odstotkov), ter 
zavarovanje živali na kmetijskem gospodarstvu za primer 
zavarovaljivih bolezni in vzreje vodnih živali v ribogojnih 
objektih (v višini 30 odstotkov). V primeru polovičnega 
sofi nanciranja zavarovalnih premij za posevke, nasade 
ter plodove pomeni, da kmetijski pridelovalec ob sklenitvi 
zavarovanja plača samo polovico obračunane zavarovalne 
premije, druga polovica, ki jo sofi nancira država, se plača 
neposredno zavarovalnicam.

ZADNJI NOVICI

Policijska sindikata na 
pogajanja z novimi 
izhodišči

Predsednik Sindikata policistov Slovenije Zoran Pe-
trovič in predsednik Policijskega sindikata Slovenije 
Radivoj Urošević nadaljujeta pogajanja s predstavniki 
vlade z novimi izhodišči.

Kot poroča STA so predstavniki policijskih sindikatov 
včeraj prišli k vladnemu pogajalcu ministru za delo An-
dreju Vizjaku na nadaljevanje pogajanj o sicer že para-
fi ranem, a še ne podpisanem sporazumu med vlado in 
policisti. Kot so dejali, prihajajo z novimi pogajalskimi 
izhodišči in tudi mandatom organov sindikatov, da pod-
pišejo nov sporazum, če bo sprejemljiv.

Alstom odhaja?
Kot je razvidno iz objav na spletni strani državnega 

zbora, je francoski Alstom, dobavitelj tehnološke opre-
me za blok 6, Termoelektrarni Šoštanj sporočil, da bo, 
če do 4. junija ne bo trdnih zagotovil o poroštvu države 
za najem kredita, zapustil gradbišče v Šoštanju.

Holding slovenske elektrarne (HSE) in Teš sta prosila 
vlado za navodila, kako naprej. Sicer bi lahko Alstom po-
godbo prekinil že novembra lani, vendar so rok predstavili 
na letošnji 20. maj. Zakon o poroštvih tudi takrat ni bil 
sprejet, pred dnevi pa so koalicijske stranke z dnevnega 
reda odbora za fi nance umaknile drugo branje zakona o 
440 milijonih evrov poroštev za blok 6. V HSE odgovor 
oziroma navodila vlade pričakujejo danes.

US
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Na podlagi 50., 60. in 96. člena Zakona o prostorskem na-
črtovanju (ZPNačrt,Uradni list RS, št. 33/07, 70/08-ZVO-1 in 
108/09 ZPNačrt-A) in 17. člena Statuta Mestne občine Celje 
(Uradni list RS, št. 41/95, 77/96, 37/97, 50/98, 28/99, 117/00, 
108/01, 70/06 in 43/08) župan Mestne občine Celje s tem 

JAVNIM NAZNANILOM
obvešča javnost o javni razgrnitvi osnutka Sprememb 
in dopolnitev prostorsko ureditvenih pogojev za

območje Začret

I.
Mestna občina Celje naznanja javno razgrnitev osnutka Od-
loka o spremembah in dopolnitvah Odloka o prostorskih ure-
ditvenih pogojih za območje Začret, ki ga je pod številko pro-
jekta 40/2011 izdelalo podjetje Vizura-Vitez, d. o. o., iz Celja.
Ureditveno območje zajema parcele 1095/20, 1095/21, 
1095/22, vse k. o. Trnovlje v skupni površini 2780,76 m2.

II.
Gradivo iz prve točke bo od 11. 6. 2012 do vključno 10. 7. 
2012 javno razgrnjeno:
- v prostorih Mestne občine Celje, soba za stranke Od-

delka za okolje in prostor ter komunalo, Sektorju za 
prostorsko načrtovanje in evropske zadeve, III. nad-
stropje, Trg celjskih knezov 9, Celje,

- na sedežu KS Ljubečna, Kocbekova ulica 45, 3202 Lju-
bečna.

III.
Javna obravnava bo 27. 6. 2012 ob 15.30 v sejni sobi 
pod dvoranami Narodnega doma Mestne občine Celje, 
Trg celjskih knezov 9, 3000 Celje.

IV.
V okviru javne razgrnitve ima javnost pravico dajati pripom-
be in predloge na dopolnjen osnutek prostorskega akta. 
Pripombe in predlogi se lahko do vključno 10. 7. 2012
podajo pisno na mestih javne razgrnitve kot zapis v knjigo 
pripomb in predlogov, lahko se pošljejo na naslov Mestna 
občina Celje, Oddelek za okolje in prostor ter komunalo, Trg 
celjskih knezov 9, Celje, ali na elektronski naslov prostor@
celje.si, pri čemer se v rubriki »zadeva« navedejo ključne 
besede »PUP Začret«.
Mestna občina Celje bo preučila pripombe in predloge jav-
nosti in do njih zavzela stališče, ki ga bo objavila na spletnih 
straneh Mestne občine Celje: http://moc.celje.si/moc_plani-
ranje_stalisca in posredovala v sprejem.
Šteje se, da je pri dajanju pripomb in predlogov z navedbo 
imena in priimka ali drugih osebnih podatkov dan pristanek 
za objavo teh podatkov v stališču, ki bo objavljeno na spletni 
strani in posredovano v prejem. Osebe, ki ne želijo, da se v 
stališču objavijo njihova imena in priimki ali drugi osebni 
podatki, morajo to posebej navesti. 
Celje, 15. maj 2012
Številka: 3505-7/2011

Župan Mestne občine Celje
Bojan Šrot

ŽALEC – Osnovna šola Šempeter v Savinjski dolini je v petek 
pred polno dvorano Doma II. slovenskega tabora Žalec do-
dala piko na i celoletnemu projektu, ki so ga tokrat posvetili 
slovenskemu filmu. Ode, kot Šempetrani imenujejo zdaj že 
tradicionalne vsakoletne prireditve, so bile v preteklih letih 
posvečene že tudi športu, glasbi, gledališču, knjigi, šoli, 
zdravju in prijateljstvu.

Oda spet 
povezala 
Šempetrane

Na zaključni prireditvi so nastopili tako učenci kot njihovi starši v vlogi filmskih junakov. Na koncu so z 
njimi zapeli še učitelji.

Projekt Ode so v Osnov-
ni šoli Šempeter začeli pred 
osmimi leti z željo, da bi se 
poklonili eni od pomembnih 
vsebin, ki bogatijo in polnijo 
naša življenja. S tovrstnimi ak-
tivnostmi niso dosegli le med-
predmetnega povezovanja in 
širšega pogleda na izbrano 

temo, v letošnjem primeru 
filma, temveč tudi povezali 
učence, učitelje, starše in zu-
nanje sodelavce ter na ta način 
stopili korak naprej k medge-
neracijskemu sodelovanju in 
vseživljenjskemu učenju.

Na Odo slovenskemu filmu 
so se začeli pripravljati že na 

začetku šolskega leta. »Naučili 
smo se, kako napisati scenarij, 
dobili znanje o režiji in kostu-
mografiji, spoznali poklic vi-
zažistke, se pogovarjali s film-
skim kritikom, učili s Tonetom 
Partljičem. Ogledali smo si 
kar nekaj slovenskih filmov 
in bili tudi v kinu Metropol,« 
je ob koncu projekta poveda-
la ravnateljica, magistrica Pe-
tra Stepišnik, in dodala, da 
so piko na i nad celoletnimi 
šolskimi aktivnostmi posta-
vili z zaključno prireditvijo, s 
katero so pričarali nostalgijo 

filmske preteklosti in jo spojili 
s sedanjostjo. Na prireditvi so 
se poklonili slovenski filmski 
zgodbi, slovenski zemlji in 
slovenstvu, filmskim likom, 
glasbi, plesu, kostumografiji, 

oživili Bedanca, teto Pehto in 
druge filmske like. Prireditev 
je popestrila osrednja gostja, 
gledališka in filmska igralka 
Milena Zupančič, ki je mla-
de ustvarjalce pohvalila ter 

jih spodbudila, naj še naprej 
spremljajo slovenski film, za 
razliko od nekaterih, ki so ga 
v zadnjem času nekoliko po-
tisnili na stran.

ŠO

ŠMARJE PRI JELŠAH, KOZJE – Univerza za tretje življenjsko 
obdobje zapira vrata tretjega študijskega leta. Bilo je plodno, 
saj je naštela več kot 190 članov, februarja pa je svojo dejav-
nost iz Šmarja pri Jelšah razširila še v Kozje.

Univerza za tretje življenjsko obdobje deluje pod okriljem 
šmarske knjižnice, iz leta v leto pa je bolj prepoznavna in 
priljubljena. Upokojenci, željni druženja, osvajanja novih 
znanj in širjenja obzorij, se srečujejo vsak torek in medse 
povabijo strokovnjake z najrazličnejših področij, s katerimi 
razpravljajo o številnih zanimivih temah. Ob tem so člani 
univerze v letošnjem šolskem letu lahko sodelovali še v 18 
različnih krožkih. Kot pravi vodja projekta Jana Turk Šulc, 
sta posebej priljubljena pohodniški in dramski krožek, ve-
liko članov pa imajo tudi novinarski krožek, kuharske de-
lavnice, zeliščarski krožek in seveda učenje tujih jezikov. 

Univerza, ki poleti počiva, šolsko leto končuje z današnjo, torko-
vo slovesnostjo. Na njej bodo člani predstavili svoje delovanje, 
ki so ga nadgradili z izdajo zbornika, na prireditvi pa bo mogoče 
kupiti tudi številne izdelke, ki so plod letošnjih aktivnosti na 
tečajih ročnih spretnosti. Izkupiček bodo v sodelovanju s šmar-
skim Rdečim križem predali pomoči potrebnemu občanu.

AD

V Šmarju pri Jelšah univerza za tretje življenjsko obdo-
bje deluje že tri leta, februarja letos pa so jo vzpostavili še 
v Kozjem, kjer ima šmarska knjižnica eno od svojih enot. 
Že v prvih mesecih so našteli 25 članov, ki se srečujejo 
na rednih srečanjih vsak drugi četrtek, prihodnje šolsko 
leto bo tudi tam zaživelo več krožkov.

Najraje imajo pohodništvo 
in gledališče

Na Polzeli nov vrtec
POLZELA – Gospodarska kriza ne prizanaša niti obči-
nam, zato bodo najverjetneje večje investicije prej izje-
ma kot pravilo. A kot kaže, se bodo lahko občani Polzele 
kljub temu v letu 2013 veselili novega vrtca.

Gradnja novega vrtca na Polzeli je v fazi izdelave idejne-
ga projekta. Nova lokacija vrtca še ni določena, saj sta v igri 
dve, in sicer južna, na območju sedanjega vrtca, in severna, 
za športno dvorano. Župan Občine Polzela Jože Kužnik se 
nagiba prav k slednji, saj je po njegovih besedah neprimerno 

boljša, kljub temu, da bi bila investicija na tej lokaciji nekoliko 
dražja. Lokacija za športno dvorano je boljša tako z vidika var-
nosti, saj otrokom ni treba prečkati glavne ceste, kot logistike, 
saj je neposredno ob Osnovni šoli Polzela. Prav tako bi bili 
v tem primeru za vrtcem travniki in s tem možnost za varne 
sprehode najmlajših. V starem vrtcu bi tako prostore dobila 
medgeneracijski in mladinski center. Prav tako bi lahko del 
prostorov oddali v najem.

ŠO

ROGAŠKA SLATINA – Občina je objavila javni razpis za 
podelitev priznanj ob julijskem občinskem prazniku. 
Zbirajo predloge za naziv častni občan, za plaketo in 
priznanje občine.

Občinska priznanja so lahko podeljena posameznikom, 
skupinam, organizacijam, društvom, podjetjem ali zavodom, 
ki so prispevali k boljšemu in bolj kakovostnemu življenju v 
občini, k njenemu razvoju in ugledu. Priznanja podeljujejo 

Kdo bo nagrajen?

Do vodovoda po obrokih
VELENJE – Krajani Prelske v Vinski Gori bodo lahko po 
odločitvi mestnih svetnikov na deset obrokov odplačali ko-
munalni prispevek za priključitev na vodovodno omrežje. 
To možnost bodo ponudili tudi ostalim občanom.

Sklep mestnega sveta se nanaša na že zgrajene objekte, 
ki še niso priključeni na vodovodno omrežje. V celoti bo 
javno vodovodno omrežje v Prelski zgrajeno do letošnjega 
septembra in vse, ki se bodo odločili za priklop, bodo pri-
klopili takoj in ne šele po tem, ko bodo po obrokih odplačali 
komunalni prispevek. Sicer je v Prelski za priključitev zelo 

veliko zanimanje, saj je trenutno njihova voda zelo slabe 
kakovosti. Ker vsi krajani ne zmorejo plačila za priključitev 
v enkratnem znesku, ki znaša okoli 1.700 evrov, so zaprosili 
za obročno odplačilo. Kot je pojasnil velenjski župan Bojan 
Kontič, bodo tudi ostalim občanom na tak način pomagali 
k priključitvi na javni vodovod, saj si želijo, da bi bilo kar 
največ gospodinjstev priključenih nanj, čeprav je na javni 
vodovod že zdaj priključenih več kot 90 odstotkov velenjskih 
gospodinjstev.

ŠK

tudi za izkazano izredno požrtvovalnost, hrabrost in člove-
koljubnost. Predloge lahko oddajo občani občine Rogaška 
Slatina ali pravne osebe s sedežem v občini, ne morejo pa 
jih podati politične stranke ali njihove ožje organizacijske 
enote. Predlogi, ki jih bodo na občini zbirali do 11. junija, 
morajo vsebovati podatke o kandidatu za nagrado in ustrezno 
obrazložitev, zakaj si nekdo zasluži katero od občinskih pri-
znanj. Podelili bodo največ en naziv častni občan, največ dve 
plaketi in največ tri priznanja, nagrajencem pa bo priznanja 
po sklepu občinskega sveta izročil župan mag. Branko Kidrič 
na slavnostni seji ob občinskem prazniku.

AD
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Ime in priimek:

Naslov: 
 
Telefon: 

Ste naroËnik Novega tednika?

©tevilka TU© KLUBA:

LastnoroËni podpis:

Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova 19, 3000 Celje.

KUPON

Simona in Nina nakupujeta za vas brezplaËno! 
Pripravite svoj nakupovalni listek!
PokliËemo vas v sredo ob 12.15!

Vrtec, ki skrbi za 
otroke že šest 
desetletij
Velik vrtec, ki otrokom nudi številne aktivnosti že v okviru 
rednega dela, vodi ravnateljica mag. Metka Čas

VELENJE – Vrtec Velenje praznuje letos 60-letnico delo-
vanja. Gre za tretji največji vrtec v državi, ki ima kar 75 
oddelkov in v njih 1.360 otrok. Število otrok se v vrtcu že 
nekaj let povečuje. Tako imajo tudi za prihodnje šolsko 
leto zapolnjena že vsa prosta mesta. V vrtcu si ves čas pri-
zadevajo za strokovnost, poleg tega pa številne dodatne 
dejavnosti, ki so v drugih vrtcih po državi plačljive, nudijo 
vsem otrokom v okviru rednega dela.

Zametki predšolske vzgo-
je so se v Velenju pojavili že 
pred letom 1952, ki velja za 
leto ustanovitve velenjskega 
vrtca. Prve podatke o pred-
šolski vzgoji imajo namreč v 
Velenju že za leto 1928. Orga-
niziran javni zavod deluje v 
mestu ob Paki 60 let. Čeprav 
je zakonodajalec sprva predvi-
del manjše zavode, so kasne-
je ugotovili, da so večji vrtci 
lahko cenejši, in tako je Vrtec 
Velenje lahko ostal s tako ve-
likim številom oddelkov. Delo 
v tako velikem vrtcu mora biti 
dobro organizirano, razlaga 
ravnateljica vrtca mag. Met-
ka Čas: »Oblikovane imamo 
organizacijske enote, ki jih 
vodijo moje pomočnice. Na 
ravni vrtca se dogovarjamo za 
osnovne usmeritve, sicer pa 

vsaka od pomočnic relativno 
samostojno vodi svojo organi-
zacijsko enoto. Oblikovanost 
organizacijskih enot smo pri-
lagajali glede na število oddel-
kov, ki se je v letih, ko je bil 
začetek devetletne osnovne 
šole, nekoliko zmanjšalo. 
Takrat smo imeli samo tri or-
ganizacijske enote. S poveča-
njem števila vključenih otrok 
in števila oddelkov smo spet 
prišli na štiri organizacijske 
enote. Prednost take organi-
ziranosti je v tem, da občina 
kot ustanoviteljica lahko na 
nek način zelo enakovredno 
vpliva na vse enote vrtca. Če 
smo enovit vrtec, smo tudi mi 
zainteresirani, da so povsod 
približno enaki pogoji, da je 
za vse otroke v Velenju podob-
no dobro poskrbljeno.«

Vpis v vrtec je končan. So 
starši zaradi napovedanih 
varčevalnih ukrepov vpisali 
manj otrok?

Kljub tej turbulenci, ki je 
nastala zaradi predvidenih 
ukrepov, na vpis ti dogodki 
niso imeli posebnega vpliva. 
Vpisalo se je enako število 
otrok, kot jih bo letos odšlo 
v osnovne šole. Končalo se 
je tudi oblikovanje oddelkov. 

Nekaj časa smo še čakali, ali 
se bodo normativi spremeni-
li, vendar ker v tem trenutku 
še nimamo kakšnih podat-
kov, kaj se bo zgodilo, smo se 
odločili, da pripravimo pribli-
žek temu, kaj se bo dogajalo 
1. septembra. Danes imamo 
1.360 otrok vključenih, za 1. 
september je vpisanih 1.361.

V zadnjih letih smo po-
slušali o tako imenovanem 
»baby boomu«. Kako se to 
pozna v Velenju?

Število rojenih otrok se res 
nekoliko povečuje. Vendar 
mislim, da glavni vzrok za 
povečano število vključenih 
otrok v vrtec ni število roj-
stev, ker v tem primeru bi 
bila številka bistveno nižja. 
Vzrok za to, da imamo v 
vrtce vključenih vedno več 
otrok, je predvsem v poveča-
nju števila vključenosti otrok 
prvega starostnega obdobja. 
Pred desetimi leti smo imeli 
komaj od 25- do 30-odstotno 
vključenost najmlajših, danes 
je ta vključenost presegla 65 
odstotkov. Za to je po mojem 
več vzrokov. Na eni strani gre 
za to, da je vzgojnina za dru-
gega otroka v vrtcu brezplač-
na, drugi vzrok, ki ga vidim 
kot možnega, je to, da se po-
daljšuje delovna doba babic, 
tretji vzrok, ki ga na nek način 
pripisujem tudi kakovostne-
mu delu v vrtcu, je pa ta, da 
se starši vedno bolj zavedajo, 
kako pomembno je, da s pra-
vilnimi pristopi vplivamo na 
razvoj otrokovih tako intelek-
tualnih kot čustvenih, moral-
nih in socialnih kompetenc. 
Verjamem, da je to tudi eden 
od pomembnih vzrokov, saj 
ne glede na to, da starši izgu-

bljajo službe, otroci ostajajo 
v vrtcu.

Službe danes zahtevajo 
več časa od staršev. Kako 
rešujete to v Velenju?

Že vrsto let sledimo po-
trebam staršev. Nenazadnje 
smo servisna služba. Ker 
se spreminja delovni čas 
staršev, smo že zelo zgodaj 
pristopili k spremembam 
delovnega časa vrtcev. Seve-
da je včasih to težko, kajti s 
podobnim ali z enakim šte-
vilom zaposlenih moramo 
skrbeti za daljše odpiralne 
čase. Mi imamo že več let 
večje enote odprte do 16.30. 
Tisti starši, ki morajo dlje 
časa delati v službi, imajo to 
možnost, da otroka pustijo 
toliko časa v vrtcu, in število 
teh otrok se zelo povečuje. 
Približno 20 let imamo tudi 
izmenske oddelke. Ko sem 
pred 38 leti začela delati, je 
bil en oddelek popoldanski, 
trenutno imamo štiri.

Na kaj ste v vašem vrtcu 
najbolj ponosni?

Velenjski vrtec je bil, kar 
se strokovnosti tiče, vseh 60 
let izredno aktiven in tudi 
izredno cenjen z vidika vseh 
strokovnih sodelavcev v slo-
venskem prostoru. Ko sem 
prišla v vrtec, ki ga je takrat 
vodila Majda Gaberšek, je za 
strokovno delo v glavnem 
skrbela Jožka Dolinar, ki nas 
je resnično veliko naučila, 
kako pristopati k strokovne-
mu delu. Seveda se je kasne-
je pogled, tudi znanstvena 
odkritja na razvoj in učenje 
predšolskih otrok, močno 
spreminjal. Ponosna sem na 
to, da smo uspeli vsa ta leta 
slediti tem spremembam in 

vsem spoznanjem, da smo 
resnično prilagajali svoje 
delo vsemu temu, kar se je 
na novo pojavilo kot strokov-
no odkritje. V velenjskem 
vrtcu ponujamo zelo razno-
like izvedbene učne oziroma 
vzgojne načrte, prilagojene 
otrokom v posameznem od-
delku, hkrati pa skrbimo za 
ogromno spodbud na zelo 
različnih področjih. V mno-
gih slovenskih vrtcih ponuja-
jo te obogatitvene dejavnosti 
kot nekaj dodatnega. Mi jih 
poskušamo vključiti v redno 
delo, tako da imajo vsi naši 
varovanci mnogo dodatnih 
spodbud, mnogo dodatnih 
obogatitvenih dejavnosti, ki 
jim na nek način pomagajo 
pri rasti in razvoju.

Kakšne dejavnosti so to?
Ciciban planinec, športna 

značka, fi t vadba, bralna 
značka, Ciciban bralček, po-
tujoči nahrbtnik, zeleni na-
hrbtnik … Vrtec Velenje bo le-
tos ob 60-letnici podpisal tudi 
eko listino, saj v našem vrtcu 
vsa leta poudarjamo ekološko 
osveščenost najmlajših. Sicer 
je pa Vrtec Velenje fi t vrtec, to 
je vadba, ki jo izvaja Fit Slove-
nija. Je mednarodni projekt, 
pri čemer gre za zelo prila-
gojeno pedagogiko vadbe za 
predšolske otroke. O tem so 
se izobraževale naše strokov-
ne delavke, ki imajo tudi na 
drugih področjih izredno ve-
liko strokovnih izobraževanj, 
in ker smo tako velik vrtec, si 
lahko privoščimo, da povabi-
mo medse priznane strokov-
njake, ki k nam tudi zelo radi 
pridejo.

ŠPELA KURALT
Foto: osebni arhiv

Mag. Metka Čas
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Spomini zbrani
Dan zbiranja spominov na prvo svetovno vojno presegel 
pričakovanja

Projekt zbiranja spominov na prvo sve-
tovno vojno v okviru spletnega evropske-
ga portala Europeana je v celjski osrednji 
knjižnici presegel vsa pričakovanja. 29 
obiskovalcev iz različnih krajev celjske 
regije je prineslo približno 200 doku-
mentov in predmetov, ki so jih v knjižni-
ci fotografirali in popisali ter nato vrnili 
lastnikom.

Med predmeti so bile fotografije, pisma in 
razglednice, osebni zapisi in uradni doku-
menti, odlikovanja, predmeti, ki so jih vojaki 
izdelali iz granat … Najzanimivejši pridobi-
tvi sta steklenica z vgrajenimi miniaturnimi 
izrezljanimi skulpturami in proteza vojaka, 
ki je v bitki izgubil nogo. Vsak predmet pri-

Europeana je evropska digitalna knji-
žnica, arhiv in muzej. Njen spletni portal 
deluje kot posrednik do milijonov knjig, 
slik, filmov, muzejskih predmetov in ar-
hivskega gradiva, ki so bili digitalizirani 
po vsej Evropi. Poseben del Europeane so 
zdaj tudi zbrani predmeti, dokumenti in 
zgodbe iz prve svetovne vojne.

V slovenskem projektu zbiranja spomi-
nov na prvo svetovno vojno so ob ljubljan-
ski NUK, ki zbiranje usklajuje, sodelovali 
še celjska in novogoriška knjižnica in ma-
riborski vojaški muzej. Na portalu so doslej 
iz šestih držav zbrali že 45 tisoč predmetov 
in zgodb, povezanih s prvo svetovno vojno, 
malo več kot 40 je slovenskih. Po končanih 
akcijah zbiranja v Sloveniji bo teh zgodb 
na svetovnem spletu še več. Steklenico, ki jo je izdelal v ruskem ujetništvu njen pra-

ded, je v celjsko knjižnico prinesla pokazat pravnukinja.

Znan ljubiteljski zgodovinar in publicist ter strasten zbiratelj Aleksander Videčnik iz Zgornje Savinjske 
doline (v družbi Martine Rozman Salobir) je prinesel nekaj fotografij.

Od študij do 
resnih del
Razstava likovnih del dijakov Gimnazije Celje – Center to-
krat v knjižnici

S svojimi likovnimi deli so dijaki Gimnazije Celje – Center napolnili kar tri nadstropja knjižnice.

V Osrednji knjižnici Celje 
je na ogled študijska razsta-
va del dijakov umetniške 
gimnazije likovne smeri Gi-
mnazije Celje – Center. Vsa-
koletna razstava, tokrat po 
lanskih zapletih z galerijo 
sodobne umetnosti prvič v 
Osrednji knjižnici Celje, je 
napolnila vse izložbe knji-
žnice ter kar tri nadstropja.

To zgolj priča o tem, kako 
veliko del se nabere v času 
učenja, pa naj gre za prve 
študije in osnove ali za por-
tretiranje ali prerisovanje del 
velikanov svetovne umetno-
sti. Krona so že zrela dela 
mladostnikov, ki iščejo svojo 

življenjsko pot skozi likovno 
izražanje. In tu omejitev prav-
zaprav ni več – od abstrakcije 
do ulične umetnosti, inštala-
cij, letos presenetljivo tudi 
veliko realističnih slik.

Vodja programa umetniške 
gimnazije Darja Poglajen se 
je ob odprtju razstave veseli-
la, saj gre za že osmo razsta-
vo v devetih letih delovanja te 
smeri. »Veseli me, ob vseh teh 
lepih likovnih delih, da nas je 
z razstavo tako prijazno spre-
jela Osrednja knjižnica Celje. 
Vesela bom, če bo to začetek 
večletnega sodelovanja.«

O razstavi Poglajenova 
pravi, da je podobna kot vsa 

leta. »Na njej so predstavlje-
ni izdelki, ki so nastali pri 
vseh predmetih umetniške 
gimnazije, od teorije, pred-
stavitvenih tehnik, osnov 
varovanja naravne in kul-
turne dediščine do bivalne 
kulture. Pri vsakem predme-
tu dijaki na svoj način opa-
zujejo realnost in življenje 
okoli sebe. Razstava je od-
raz tega.«

Kulturni program ob odpr-
tju so izvedli dijaki sami, od 
dekliškega pevskega zbora do 
šolskih glasbenih sestavov, 
prireditev pa so posvetili ju-
bileju svoje šolske stavbe.

BRST, foto: GrupA
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Utrip svetlobe
V lapidariju Pokrajinskega muzeja Celje je na ogled nova občasna razstava Utrip 

svetlobe, v kateri je kustos Jože Rataj zbral najrazličnejša svetila od rimskih časov do 
uvedbe elektrike.

Na ogled je kar 75 predmetov, ki jih hrani Pokrajinski muzej Celje. Razstavljena svetila, 
med katerimi prevladujejo oljenke, izjemno zanimivi čelešniki, pa bakle in trske, posebej 
lepo zaživijo v okolju lapidarija, med razstavljenimi pomniki iz rimskih časov. Posebno 
pozornost je avtor, se zdi, namenil svečnikom, kjer je domišljija oblikovalcev dokaz, da 
imetnikom ni bil pomemben zgolj vir svetlobe ampak tudi njihov videz. Razstavo zaključu-
jejo petrolejke, kot revolucionaren izum, na ogled pa so tudi druge svetilke, med katerimi 
izstopajo rudarske. Razstava bo na ogled do 13. decembra – praznika svete Lucije, zavetnice 
slepih in slabovidnih.

BS, foto: SHERPA

Kustos razstave Jože Ratej (desno) ob lestencu, najdenem na Vipoti.

poveduje tudi svojo pretresljivo zgodbo o 
trpljenju, pogumu, vzdržljivosti in iznajdlji-
vosti naših ljudi v času velike vojne.

»Vsem, ki so se oglasili, je bilo všeč, da 
smo tudi Slovenci del tega vseevropskega 
projekta zgodovinskega portala Europeana. 
Tako se spomini in predmeti zbirajo, še po-
membnejše je, da jih spremlja zgodba. Po 
številu zbranih predmetov in zgodb smo se 
približali Novi Gorici, presegli Maribor, kar je 
nenavadno, saj je bilo Celje v zaledju. Mari-
bor ima Maistra, Gorica je blizu soški fronti. 
Celje bo tako postalo pomemben kamenček 
v mozaiku vseevropskega spomina o tej voj-
ni. Velika prednost projekta je, da predmeti 
pripovedujejo zgodbo evropskega spomina, 

ne osamljene sličice nekih usod in nekih kra-
jev, ampak so celovit pregled dogodkov, ki 
bo pokazal, da imamo veliko skupnega,« je 
bila po dnevu zbiranja spominov zadovolj-
na pomočnica direktorja knjižnice Martina 
Rozman Salobir.

Akcija s tem še ni končana, saj se zbira-
nje spominov v knjižnici še nadaljuje. Tudi 
zato ker upravljajo podoben slovenski sple-
tni portal Kamra in zato ker so prepričani, 
da bodo na Europeani objavljene zgodbe 
spodbudile še koga, da bo med podedova-
nimi spominki našel kakšen predmet ali 
dokument, za katerega bi bila škoda, da 
izgine v pozabo. Pred bližnjo stoletnico 
začetka prve svetovne vojne je namreč res 
skrajni čas, da spomine in dokumente na-
njo ohranimo za prihodnje rodove.

BRANKO STAMEJČIČ
Foto: GrupA
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Prihaja Poletje v Celju
Kljub manjšim sredstvom prireditev več kot lani – Novosti na plaži

Ob predstavitvi programa Poletja v Celju so zbranim predstavili tudi novo podobo pohištva na Mestni 
plaži in novo ponudbo priljubljenih smoothiev. Na sliki (z leve) predstavnica za stike z javnostmi zavoda 
Celeia Jerneja Kolar, direktorica Milena Čeko Pungartnik in (v plažnem stolu) ravnatelj Glasbene šole 
Celje Simon Mlakar.

Letošnje Poletje v Celju se 
bo s slavnostnim otvoritve-
nim koncertom Mladinske-
ga simfoničnega orkestra 
Glasbene šole Celje začelo v 
soboto in bo ob kar 261 pri-
reditvah trajalo vse do kon-
ca avgusta. Končalo se bo 
s tradicionalno dvodnevno 
srednjeveško prireditvijo.

Izvajalce za izvedbo leto-
šnjih prireditev so iskali z 
javnim pozivom, na katerega 
se je odzvalo okoli sto različ-
nih prirediteljev, izbrali so 
jih 34, ki so ponudili najbolj 
zanimive dogodke. Za izved-
bo letošnjega Poletja v Celju 
je občina namenila petino 
manj denarja kot lani, dobrih 
30 tisoč evrov. Direktorica 
Zavoda Celeia Celje Milena 
Čeko Pungartnik pravi, da 
so se tudi s pomočjo lastnih 
sredstev in sponzorjev zelo 
potrudili, da to zmanjšanje ne 
bi preveč vplivalo na priredi-
tve ali na njihovo kakovost. 
»Med izvajalce smo razdelili 
toliko sredstev kot v prejšnjih 
letih – 20 tisoč evrov. Lani je 
bilo 200 prireditev, letos jih 
bo 61 več.«

Tudi letos bodo prireditve 
na Starem gradu, Mestni pla-
ži, pred Vodnim stolpom, v 
Celjskem mladinskem centru 
in drugod po mestu, veliko 
jih bo tudi ob Šmartinskem 
jezeru. Še posebej veliko 
sprememb napovedujejo na 
Mestni plaži. Pomembna bo 
še ena novost – letos namreč 
ne bo selitev z odprtih prizo-
rišč v dvorane. Prizorišče ob 
Vodnem stolpu bodo namreč 
prekrili s streho.

Med programskimi viški 
lahko omenimo nekaj ko-
mercialnih koncertov na 
gradu, za katere bo treba pla-
čati vstopnino. Med drugim 
bomo letos poleti tam videli 
in slišali 6pack Čukurja z 
big bandom Vox, Dan D in 
skupino Elvis Jackson. Tudi 
smeha ne bo manjkalo, saj 
na gradu pripravljajo tri 
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Kustosinja Pokrajinskega 
muzej Celje Tatjana Badovi-
nac (na sliki) je ob dvajsetle-
tnici diplomatskih stikov med 
Slovenijo in Japonsko ta dogo-
dek počastila s predavanjem 
in z razstavo redke zbirke le-
sorezov japonskega umetni-
ka Anda Utagawe Hiroshige, 
in sicer iz depojev celjskega 
muzeja.

Serija, ki jo hrani Pokrajinski 
muzej Celje, je edina v celoti 
ohranjena in hkrati najstarejša 
v Sloveniji. Serija, znana pod 
imenom 53 slavnih pogledov na 
53 postaj Tokaida, je zrelo delo 
umetnika Hiroshige, na kate-
rem je upodobil staro fevdalno 
pot med mestoma Edo in Kyoto, 
dolgo več kot 480 kilometrov. 
Po predavanju so serijo drago-
cenih lesorezov spet pospravili 
v muzejski depo.

BS, foto: TimE

Sem nekaj časa razmi-
šljala, kako naj napišem 
tisto, kar pri živih nasto-
pih kar lije iz mene. In se 
mi je posvetilo – pisati vam 
moram, kot da stojite pred 
mano, me gledate in poslu-
šate.

Metodo EFT sem srečala v 
trenutku, ko sem bila v tako 
težkem čustvenem stanju, da 
je moj dober prijatelj (sicer 
inženir elektrotehnike) kljub 
vsem pomislekom, kako bo 
to videti, stegnil svojo roko 
in zadevo demonstriral na 
meni, stoječi v snegu sredi 
Ljubljane. Kljub temu, da je 
veliko točk izpustil, nekate-
re pokazal narobe in sploh 
ni točno vedel, kaj mi kaže 
(izvajanje metode je prvič v 
življenju nekaj minut gledal 
večer pred tem na svojem 
računalniku), sem v svojem 
čustvenem stanju zazna-
la veliko in nerazumljivo 
spremembo. Hotela sem se-
veda vedeti, kaj sva delala. 
»Nimam pojma,« pravi. »Ti 
javim, ko pridem domov.« 
Takrat sem prvič slišala za 
EFT. Takoj sem šla na Goo-
gle, našla spletno stran Ga-
ryja Craiga, in si z nje prelila 
brezplačen EFT-priročnik, 
ga stiskala – in takoj začela. 
Namreč čakati ni bilo kaj. 
Metoda je delovala sanjsko 
– prvi konec tedna sem stap-
kala svoj strah pred letenjem 
z letalom, spomine na mu-
kotrpna mučenja v labora-
torijih, ko so mi vsak mesec 
jemali kri po preboleni zlate-
nici in ugotavljali, da imam 
za njihove igle pretanke žile, 
navado, da se dotikam zgor-
njega dela svojega uhlja – če 
naštejem samo nekatere.

Od takrat sva jaz in EFT 
nerazdružljiva. Sicer najprej 
nisem načrtovala, da bom v 
svoje EFT-izobraževanje vlo-
žila ves svoj denar in toliko 
časa, kolikor ga je ob službi 
in hčeri še ostalo – ampak 
zgodilo se je točno to. In 
zdaj je EFT moje življenje; 
predavam, učim, vodim sku-
pine, delavnice, mentorska 
srečanja za tiste, ki so kon-
čali EFT-izobraževanje pod 

mojim vodstvom – in v tem 
res uživam.

Knjiga EFT za telebane je 
mišljena kot vabilo. Vabilo 
na vznemirljivo potovanje. 
Upam si reči na najbolj 
vznemirljivo potovanje, ki 
si ga lahko predstavljate. Na 
potovanje, na katerega gre-
mo skupaj s svojim telesom, 
ne ločeno od njega kot med 
sanjarjenjem. Na potovanje 
proti izpolnjeni srečni razli-
čici sebe, ki živi – kje drugje 
kot v nas samih, pokopana 
pod kupom strahov, zamer 
in ostalih čustvenih bole-
čin. Z metodo EFT te kupe 
odmaknemo, odlopatamo, 
postrgamo, počistimo, uma-
knemo, pospravimo – z eno 
besedo – se jih rešimo. Ob 
tem pogosto jočemo, včasih 
preklinjamo, vedno pa smo 
lahko točno takšni, kakršni 
tisti trenutek smo, brez ma-
ske, ličil, brez pretvarjanja. 
Sčasoma nam potovanje 
postane tako všeč, da preo-
stanke kupov prav iščemo, 
svoje globine pregledujemo 
z drobnogledom – je še kje 
kaj? ker smo izkusili, kako 
blagodejna in prav nič stra-
šljiva je na novo pridobljena 
čustvena svoboda. In v resni-
ci možna.

PIKA RAJNAR

EFT je angleška kratica 
za Emotional Freedom Tech-
niques, tehnika čustvenega 
osvobajanja.

Helena Fone ima dolga 
leta izkušenj kot izvajalka 
in učiteljica EFT. Pogosto jo 
vabijo na pogovorne oddaje 
na televiziji in radiu ter v 
različne skupine. Piše član-
ke za nacionalne in lokalne 
časopise, revije in žurnale. 
Za izvajalko EFT, učiteljico 
in učiteljico učiteljev EFT 
se je kvalifi cirala pri zdru-
ženju AAMET, pozneje pa 
je postala tudi predsednica 
tega združenja (www.aa-
met.org), kjer si prizadeva 
izboljšati standarde usposa-
bljanja in izvajanja metode 
EFT po vsem svetu. AAMET 
je največje tovrstno svetovno 
združenje.

Tapkanje je 
zakon!

večere komedij, ob tem še 
več gledaliških predstav. V 
programu Poletja v Celju so 
tudi tradicionalni Džjezz, ki 
je že pred vrati, Etno urban 
festival, veliko dogodkov pa 
bo tudi ob Šmartinskem je-
zeru, kjer ob nekaj umetni-
ških dogodkih, druženjih in 
ustvarjalnicah pripravljajo 
tudi Štimung fest in kot uvod 
vanj rok koncert. Za fi lmo-
ljube bo tudi letos deloval 
kino pod zvezdami, ki bo to 
sezono pred Mestnim kinom 
Metropol, knjižnica pripra-
vlja niz četrtkovih glasbenih 
večerov, spet bodo v mesto 
prišli ulični umetniki in še bi 
lahko naštevali.

Plaža po novem
Navzven najbolj očitna 

sprememba se napoveduje na 
Mestni plaži, ki z novim naje-
mnikom dobiva tudi drugač-
no podobo. Izginil je sporni 
kozolec, slovo so vzele palete, 
tudi kontejnerjev, ne igralnih 
in ne gostinskih, ne bo več. Na 
plaži že stoji montažna hišica, 
pohištvo na njej bo novo, tudi 
igrala so obnovili in dopolnili. 
Plaža naj bi tako še bolj postala 
prostor druženja in preživlja-
nja kakovostnega časa družin 
z otroki. Napovedujejo ustvar-
jalnice, delavnice, lutkovne 
predstave, druženja, novost 
bodo glasbene delavnice, na 
plaži boste lahko igrali tudi 

hokej na travi, badmington, 
balinali ali se šli »fuč«. Tam 
bo tudi knjižnica pod dreve-
si, za posamezne dni v tednu 
pa napovedujejo še posebna 
druženja, med njimi četrtkov 
»evergreen party« z glasbo iz 
»starih časov«. Tudi gostin-
ska ponudba bo dopolnjena 
in obogatena. Citrus Fritolin, 
ki je letošnji najemnik plaže, 
namreč obljublja bogato vsa-
kodnevno ponudbo sadnih in 
zelenjavnih napitkov.

Kdor bo to poletje rekel, 
da se v mestu ne dogaja nič, 
tvega, da mu bo zrastel ostrž-
kov nos.

BRANKO STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Razstava le ob predavanju
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Sekcija za šport Zavoda 
za kulturo, šport in turizem 
Žalec je pripravila že 12. 
večdnevne športno-rekre-
ativne dogodke Razpnimo 
jadra, na katerih se predsta-
vljajo vsa športna društva v 
občini. Okrog tisoč dvesto 
udeležencev, med katerimi 
so prevladovali osnovno-
šolci s straši, se je prejšnji 
teden lahko preizkusilo v 
najrazličnejših športno-re-
kreativnih panogah.

V Športnem centru Žalec 
se je predstavljalo dvajset 
društev, med katerimi je 
lahko prav vsak obiskovalec 
našel nekaj zase. Obiskoval-
cem so najprej padli v oči v 
bele kimone oblečeni karate-
isti, ki so bosi vadili na zeleni 
travnati podlagi na robu žal-
skega nogometnega igrišča, 
ki so jim ga odstopili mladi 
žalski nogometaši. Slednji 
so obiskovalčevo pozornost 
prevzeli s skrbnim ogreva-
njem za lokalni derbi, saj so 
na domačem terenu pričako-
vali sosede iz Celja.

Od ameriškega 
nogometa do 
zumbe
Pravi kontrast majhnim 

spretnim nogometašem, ki 
so švigali sem in tja, so bili 
okorni igralci ameriškega 
nogometa, ki so z original-
nimi dresi izgledali še večji 
in okornejši. »Društvo ame-
riškega nogometa Gold Di-
ggers je edino na Celjskem. 
Veseli nas, da je zanimanje 
zanj vedno večje,« razloži 
predsednik Grega Podbre-
gar. Poleg njih so ameriški 
nogomet vadili še člani nji-
hovega podmladka, ki so 
imeli okrog pasu navezane 
trakce, ki so nas spominjali 
na barvne trakce, našite na 
širokih hlačah deklet »zum-
bark«, ki so ob spremljavi 
živahne latino glasbe ne-
daleč stran migale z boki. 
»Mlajši od osemnajst let 
igrajo brezkontaktni ameri-
ški nogomet,« nas je podu-
čil predsednik in dodal, da 
je pri članih konec akcije, 
ko te nasprotnik podre na 
tla, pri mlajših pa, ko mu 
nasprotnik vzame trakec 
zapet okrog pasu. S tem se 
izognejo nevarnosti, da bi se 
poškodovali.

Če pri nogometu nismo 
opazili prav nobene ženske 
igralke, jih je toliko več igralo 
odbojko na mivki. Košarkar-
ski navdušenci so se podili 
med napihnjenimi plastični-
mi igralci, ki so predstavljali 
njihove nasprotnike.

Metalci vodnih 
balonov in 
smučarji na 
rolerjih
Tudi mladi športniki, ki raje 

prisegajo na zimske športe, 
se kljub visokim temperatu-
ram in odsotnosti snega niso 
pustili motiti. Je pa res, da so 
si prostor poiskali v senci, za 
razliko od metalcev vodnih 

Žalčani razpeli jadra
Zavod za kulturo, šport in turizem Žalec odprl tradicionalno športno-rekreativno 
prireditev Razpnimo jadra

Dreves in njihove sence 
minulo soboto niso izko-
ristili le športniki zimskih 
športov, temveč tudi lju-
bitelji hoje po vrvi, ki jo 
lahko čedalje pogosteje vi-
devamo tudi v parkih. Vrv 
so napeli od enega drevesa 
do drugega in po njej pre-
izkušali svoje ravnotežje. 
Vsi tisti, ki sta jih miganje 
in sonce le preveč segre-
la, so se lahko odločili za 
hladen tuš. Stuširal jih je 
kar njihov prijatelj, ki je z 
žogico zadel v tarčo, ta je 
s pomočjo navora počila 
vodni balon, pod katerim 
je sedel udeleženec, želen 
vodne osvežitve.

Državni in osnovnošolski svetovni prvak v smučarskih skokih Timi 
Zajc je pokazal, da je lahko trening smučarskih skokov tudi brez ska-
kalnice zanimiv.

Brezkontaktni ameriški nogomet za mlajše od 18 let preprečuje odrgnine in poškodbe, ki so sicer po besedah 
predsednika kluba Grega Podbregarja stalnica.

Po vadbi se je veliko dečkov in tudi nekaj deklic odločilo za osvežitev.

Valentino Senica Pinter iz Ložnice pri Žalcu se na treninge hokeja vsak 
dan vozi v Ljubljano.

Najmlajši so v soboto zamenjali vloge z odraslimi in namesto njih sedli za volan.

balonov. Državni in svetov-
ni šolski prvak v smučarskih 
skokih Dobrnčan Timi Zajc 
iz Smučarskega društva Vi-
zore je predstavljal poletno 
sezono smučarskih skokov, 
ki jo ima sicer tudi rajši. Z 
elastiko je demonstriral vad-
bo in razkazoval smučarsko 
opremo. Hokejist Valentino 
Senica Pinter nam je pred-
stavil treniranje hokeja in 
vso opremo. »Osnovno šolo 
obiskujem v Žalcu, vsak dan 
pa hodim na treninge v Lju-
bljano v Hokejski klub Slavi-
ja, kamor me vozijo starši,« 
nam je razložil devetošolec 
iz Ložnice pri Žalcu. Lucifero 
šport je celica, ki individual-
no pristopa k vsakemu špor-
tniku posebej, pri tem pa 
talentirane izvzamejo, da se 
ne izgubljajo v povprečju, in 
jim nudijo boljše treninge ter 
jih s tem pripravljajo za sve-
tovni vrh. Člani Smučarskega 
kluba Gozdnik so smučanje 
predstavljali z rolanjenm, saj 
kot so povedali, je ta poletni 
šport najbližje smučanju.

Z vozniškim 
dovoljenjem

Za tiste najmlajše, ki svoje 
ravnotežje že tako težko lovi-
jo na trdnih tleh, je organiza-
tor pripravil cici poligon, po 
katerem so se bolj ali manj 
spretno vozili s tricikli. Od-
rasli so jim pogledali skozi 
prste, ko so prevozili posta-
vljene majhne ovire. Drugače 
je bilo pri nekaj let starejših 
vrstnikih, ki so poleg posta-
vljenih ovir morali natančno 
upoštevati tudi vsa pravila in 
prometne znake, ki veljajo za 
šoferje v cestnem prometu. S 
projektom Jumicar, katerega 
namen je vzgoja otrok v pro-
metu, želijo najmlajše sezna-
ni z obnašanjem v prometu. 
Otroci lahko preizkusijo, 
kako težko je voziti avto, ga 
ustaviti in kje delajo odrasli 
napake. S tem tudi bolj ra-
zumejo, zakaj ne smejo kar 
tako stopiti na cesto. Kot je 
povedal koordinator Zmago 
Berlec, bodo s tem tudi sami 
bolj pazljivi, saj bodo poznali 

tudi vlogo šoferjev. Opoldne 
so bile vse oči uprte v nebo, 
saj je že tradicionalno s pa-
dalom skočil ena uspešnej-
ših žalskih športnic, tokrat je 
bila to žalska rokometašica 
Jasna Turnšek.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA
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Preboldčan Leon Gren-
ko, ki je po študiju ostal 
v Ljubljani, se je na med-
narodni dan bosonogega 
teka udeležil 2. tovrstne-
ga teka, ki je bil v Kranju. 
Grenko je v zadnjih treh 
letih prešel od sprehajal-
ca do maratonca, ki se 
po Evropi ne udeležuje le 
najzahtevnejših marato-
nov, temveč tudi »trailov« 
oziroma gorskih tekov.

Ljudje smo bolj kot ka-
darkoli prej navajeni na 
udobno življenje, zato si 
le težko predstavljamo biti 
bosi, saj nas tudi obuvala 
vedno bolj razvajajo s svo-
jim blaženjem. »Nimamo 
več pravega občutka z ze-
mljo in gibanjem. Šele ko 
enkrat človek poskusi teči 
neobut, občuti razliko,« 
pove ultramaratonec Leon 
Grenko, ki najraje teče bos. 
Drugi razlog za odločanje 
za bosonogi tek je izbolj-
šanje tehnike. Če človek 
teče bos, je manjši pritisk 
na sklepe, s tem manj trpijo 
tudi kolena. »Pri športnih 
copatih peta in blaženje 
omogočata tek po peti, 
kar pomeni, da se ves čas 

Bosih nog naokrog
Lani odtekel tudi ultramaraton Celje–Logarska dolina

ustavljaš in poskakuješ. V 
počasnem posnetku smo 
podobni kenguruju. Pri tem 
gre za nepotrebno izgubo 
energije,« razloži ljubitelj 
bosonogega teka, ki pristaja 
le na minimalno obutev.

Tek kot način 
življenja
Leon Grenko je imel, pre-

den se je začel ukvarjati s 
tekom, težave s koleni. Or-
toped mu je svetoval kole-
sarjenje in hojo in tako je 
začel. »Ko sem pešačil, me 
je motilo, da so mimo mene 
ljudje tekali. Rekel sem si, 
če zmorejo oni, bom tudi 
sam,« pojasni Grenko, ki 
je začel teči pred tremi leti. 
Po letu dni je ugotovil, da 
mu veliko bolj ustreza, če 
teče bos. Tek mu danes ni 
več le rekreacija, ampak je 
prerasel v način življenja. 
»Vsakdanji problemi in 
nevšečnosti se med tekom 
preprosto razrešijo sami po 
sebi. Tek izboljša tako fizič-
no kot mentalno kondicijo,« 
pove Grenko, ki pozimi ne 
teče popolnoma bos, ampak 
ima nadeto minimalistično 
obutev, ki ima tanek pod-
plat brez blaženja. Takoj ko 
je toplo vreme, začne teči 
bos ali v »huarachesih«, ki 
si jih je naredil kar sam. Pri 
izdelavi je potreboval gumo 
oziroma vibra podplat, na-
redil tri luknjice in skoznje 
povlekel vezalke. Ultrama-
ratone teče v športnih copa-
tih in tudi bos. »Začel sem 
s ›Five fingersi‹. Zdaj upo-
rabljam ›huaraches‹ in ›fe-
elmax niesa‹, ki so me tudi 
zelo navdušili. Navzven so 
videti kot običajni copati, a 
imajo zelo tanke podplate. 
Z njimi ne izstopaš in ljudje 
ne kažejo za teboj s prsti, 
kot takrat, ko si bos.«

Lani na 
ultramaratonu 
Celje–Logarska 
dolina
Prvega tekmovanja, Lju-

bljanskega maratona, se je 
udeležil zaradi izziva. Čez 
nekaj mesecev se je prijavil 
že na dunajski, berlinski in 
newyorški maraton. Za sle-
dnjega ni izpolnjeval norme, 
zato še vedno ostaja njegov 
cilj. Sčasoma je spoznal, da 
mu daljši teki, kot je mara-
ton, še bolj ustrezajo, zato je 
začel teči ultramaratone in 
v zadnjem času tudi »traile« 
oziroma gorske teke, kar je 
podobno popotovanju. Letos 
želi preteči »trail« v Švici v 
začetku julija, kjer bo moral 
premagati 141 kilometrov v 
43 urah in 2500 metrov vi-
šinske razlike.

Grenko se je lani udeležil 
tudi ultramaratona Celje–Lo-
garska dolina. Kot pravi, je 
začetek trase prijeten, saj je 
štart zgodaj zjutraj, prvih ne-
kaj kilometrov je celo spelja-
nih ob Savinji, kar omogoča 
lahkoten tek, ki se naprej po 
Zgornji Savinjski dolini težji. 
Priporoča, da ima vsak tek-
movalec ob sebi kakšnega 
spremljevalca, ki ga na vsa-
ke toliko časa spodbudi, če 

že ne poskrbi za vodo, kljub 
ustaljenim okrepčevalnicam 
ob progi.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA

KOLEDARČEK REKREATIVNIH  
PRIREDITEV

3. junij
KOŠARKA
Tradicionalni, že 20. turnir trojk ob 14. uri na zunanjem 
igrišču v Vojniku. Info: Košarkarski klub Vojnik: kkvoj-
nik@siol.net, 031 564 115

POHODNIŠTVO
31. maj
Planinski pohod na Radensko polje, odhod z Avtobusne 
postaje v Velenju, info: PD Velenje – Planinski krožek 
Univerze za III. življenjsko obdobje (031 860 664)

1. junij
Preizkus hoje na 2 km, od 14. do 16. ure v smeri Mrzlo Po-
lje – ribniki na Marofu je namenjen posameznikom med 
20. in 65. letom starosti, ki so prekomerno prehranjeni 
in telesno nedejavni. Info: nusa.rebernak@zd-sentjur.
si, 03 – 746 24 50

2. junij
Pohod nad Zilsko dolino, zbirno mesto ob 5.00 na posta-
jališču Glazija ob Ljubljanski cesti v Celju, info: PD Celje 
Matica, www.planinsko-drustvo-celje.si

Leon Grenko prisega na bosonogi tek.

NOVI TEDNIK IN RADIO CELJE –

MIGAMO Z VAMI!
Generalni medijski pokrovitelj 

maratona državnosti in maratona 
Celje-Logarska dolina

Leon Grenko ni akti-
ven le kot tekač, temveč 
pripravlja tudi storitve 
za tekače. Med njimi je 
brezplačna storitev na 
Facebook strani Tek na 
zid. V aplikaciji, ki je 
namenjena za osvajanje 
tekaških ciljev, ima vsak 
tekač možnost, da na 
svoj Facebook profil pri-
dobi svoje navijače, ki ga 
spodbujajo na posame-
zni tekmi, dobi štartno 
številko in rezultat ter 
uvrstitev.

Z dobrodelnim pro-
jektom Never give up 
skupina tekačev, med 
katerimi je tudi Leon 
Grenko, pomaga ljudem, 
ki potrebujejo pomoč. V 
desetih slovenskih me-
stih organizirajo deset 
humanitarnih tekov 10 
krogov za 10 nasmehov 
– pomagajmo z nasme-
hom. Humanitarni tek 
bo tudi v Celju, in sicer v 
nedeljo, 3. junija, ob 16. 
uri na Kladivarju.
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Po desetih letih so se no-
gometašice Rudarja Škal 
uvrstile v finale slovenske-
ga pokala. Tekma s Pomur-
jem je bila na Kodeljevem, 
kjer je bilo med prvim pol-
časom vroče, med drugim 
pa se je vsula ploha.

Previsok poraz

Velenjčanke (v rdečih dresih) so se zgledno borile v Ljubljani na čelu s Tino Marolt.

Na redni letni skupščini 
Nogometnega kluba Celje 
so bila sprejeta vsa poroči-
la, finančno, nadzornega 
odbora, članskega moštva 
in Šolskega nogometne-
ga centra. Ekipa Damjana 
Romiha je v zelo težkih 
razmerah uspela zadržati 
prvoligaški status, v po-
kalnem tekmovanju je bila 
celo blizu lovoriki, z uvrsti-
tvijo v kvalifikacije za Ligo 
Evropa pa je presegla vsa 
pričakovanja.

Medtem ko se je upravni od-
bor NK Rudar odločil, da za-
drži trenerja Milana Đuričića, 
ki bo igralce začel pripravljati 
12. junija, se je v Celju začelo 
pojavljati precej negotovosti 
glede trenerja članskega mo-
štva (bojda ne v Areni Petrol), 
čeprav ni prav nobenega razlo-
ga, da svojega dela ne bi nada-
ljeval Damjan Romih.

Še vedno prejemate če-
stitke na vsakem koraku za 
predstavo v finalu pokala 
NZS, po kateri pa ste ostali 
praznih rok.

Lepo jih je prejemati, toda 
imajo grenak priokus. Poraz še 
vedno peče.

Čestitke z grenkim 
priokusom

Najhujša sezona je za NK 
Celje. Nenazadnje je bilo to 
razvidno tudi iz poročila di-
rektorice Majde Smodek, ko 
je na skupščini v svojem po-
ročilu naštevala sosledje do-
godkov. Seveda za njih krivde 
ne nosi. Našteta so bila imena 
treh predsednikov kluba, fi-
nančni položaj ni bil rožnat, 
»krvno sliko je izboljšala 
injekcija« Cinkarne.

Medtem je člansko moštvo 
»krvavelo«. Pritiskal jih je boj 
za obstanek v ligi, znižanje pre-
jemkov, potem zaostanki izpla-
čil … Vez med vodstvom kluba 
in moštvom je Borut Arlič, ura-
dno tehnični vodja, ki pravza-
prav opravlja delo sekretarja 
in športnega direktorja kluba. 
Pogovor z njim smo opravili 
pred včerajšnjim (odločilnim?) 
sestankom UO kluba.

Po junaškem boju in sr-
hljivki v Stožicah vam je bilo 
težko pri srcu, ko ste tolažili 
vaše varovance. Kakšen je 
zdaj vaš komentar?

Zavedali smo se, da igramo 
proti ekipi, ki je najbrž najmoč-
nejša v Sloveniji od leta 1991. 
Naši igralci so dali vse od sebe, 
izkazali zrel karakter in bi z 
nekaj sreče lahko zmagali v 
rednem delu ali v podaljšku.

Sezona 2011/12 se je komaj 
končala, ko že štejemo dneve 
do začetka nove. Kako bo s 
pogodbami, katere so najve-
čje težave?

Najbolj pereče je dejstvo, da 
smo zelo pozno začeli sesta-
vljati ekipo za naslednjo sezo-
no. Razlog so seveda finančne 
težave, ki pa niso prisotne zgolj 
v našem klubu. Večini igralcev 
pogodbe potečejo. Teden dni 
pred finalom pokala smo začeli 
pogovore. Glede na omejena fi-
nančna sredstva in ponovnem 
znižanju proračuna za člansko 
moštvo bo treba zneske za po-

Moštva niste vodili do 
konca tekme. Zakaj ste bili 
izključeni?

Zame je to bila komična si-

tuacija. Začelo se je s kontak-
tom med Tadejem Kotnikom, 
ki se je odločno ›zagradil‹, 
in mariborskim igralcem. Ni 
bilo nobenega udarca s strani 
našega nogometaša, tekmeci 
pa so ga napadli z vseh stra-
ni, tako fizično kot verbalno. 
Skočil sem na igrišče zgolj 
zato, da ga zaščitim. Ko se je 
vse umirilo, je prišel do mene 
sodnik in me izključil. Bil sem 
razočaran nad kaznijo, med 
incidentom je bila namreč na 
igrišču vsaj polovica naspro-
tnikov, ki so prej sedeli na 
klopi in na igrišču nimajo kaj 
početi.

Sezona?

Borut Arlič

Ponovno znižanje 
proračuna

sameznike prilagoditi trenu-
tnemu stanju. Z večino nogo-
metašev, ki so igrali v sredo, si 
želimo podpisati nove pogod-
be. Glede na izkušnje vem, da 
nam to zagotovo ne bo uspelo. 
Upam, da nam bo večino uspe-
lo prepričati, da ostane v naši 
sredini. Morebitne okrepitve 
bomo iskali v bližnji okolici.

Pojavile so se informacije, 
da nogometaši mlajših selek-
cij Maribora prejemajo višje 
denarne zneske od igralcev 
vašega članskega moštva. Če 
to drži, potem lahko ljubite-
lji nogometa bolj objektivno 
ocenjujejo dogajanja, kajne?

Morda primerjava ni smisel-
na, ustrezna oziroma tudi ne 
pravična. Pa vendar. Kar nekaj 
igralcev mladinske in kadetske 
vrste Maribora prejema celo 
dosti višje zneske kot večina 
naših članov. To je pač realnost. 
Toda naši fantje so kljub temu 
v Stožicah pokazali, da imajo 
svojo vrednost. Mi jim nudimo 
možnost napredka, uveljavitve 
in prodaje v druge klube.

Ste, razočarani z nekateri-
mi potezami, res želeli odsto-
piti s položaja?

Ni bilo ravno tako …
DEAN ŠUSTER

Foto: GrupA

Damjan Romih (desno) z najožjima sodelavcema Oskarjem Drobnetom in Mladenom Dabanovičem.

Turbulentna. Vseeno smo jo 
mirno pripeljali do konca, če-
prav smo v najbolj neugodnem 
trenutku, po koncu jesenskega 
dela, izgubili deset igralcev, od 
tega šest nosilcev igre na čelu 
s kapetanom. Pozimi so drugi 
le iskali dodatke, mi pa smo 
morali vse začeti sestavljati 
znova.

In spet ni časa za počitek, 
kajne?

Res je. Že 8. junija se bomo 
znova zbrali, kajti že 5. julija 
igramo prvo tekmo prvega 
predkroga kvalifikacij Lige 
Europa.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Pri 0:0 je Urška Žganec 
po podaji Moire Murič 
zatresla vratnico. Nato pa 
so Velenjčanke v pretežno 
enakovredni igri prejele šti-
ri gole. Predsednik Herman 
Arlič je v zadnjih minutah 
le skimaval z glavo: »Na-

digrani nismo bili, moram 
pa vseeno priznati, da sem 
razočaran. Dekleta so se bo-
rila, prvi gol je bil prelomen. 
Prekršek za enajstmetrovko 
je bil nepotreben. Tako iz-
kušena igralka kot je Polon-
ca Govek bi morala biti bolj 

previdna. Imeli pa smo tudi 
smolo, predvsem pri izidu 
0:0. Tudi v finišu smo ime-
li stoodstotno priložnost, a 
nismo dosegli niti častnega 
gola.« Ekipa Škal je doslej že 
trikrat zmagala v pokalnem 
tekmovanju, dvakrat je bila 
državni prvak, česar letos 
ne bo dosegla. »Pomurje je 
pobegnilo. Po nesrečnem 
porazu v Slovenj Gradcu se 
bomo morali zelo potruditi, 
da bomo osvojili vsaj drugo 
mesto. Pokalni finale smo 
izgubili, zato morajo de-
kleta sedaj prikazati boljšo 
igro. V predzadnjem krogu 
bomo gostili prav ekipo iz 
Beltincev.« Takoj po poškod-
bi vratarke Sonje Strassnig 
je Arlič napovedal, da bo 
ekipa brez nje zelo oslablje-
na. »Izgubili smo prvovrstno 
vratarko, ustreznega nado-
mestila si seveda ne more-
mo privoščiti. Toda druge 
vratarke seveda ne krivimo 
za poraze.« 3. junija bodo 
Škale pričakale Pomurje, v 
zadnjem krogu pa bodo go-
stovale pri Jevnici.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Kadeti RK Celje Pivovarna Laško

Rokometaši Celja Pivovar-
ne Laško so sezono zaklju-
čili s porazom v Velenju s 
34:31. Gorenje je uradno 
osvojilo naslov državnega 
prvaka brez poraza, čeprav 
je izgubilo na gostovanju pri 
Loki, ki je nato predčasno 
zaključila tekmovanje.

Celjska B ekipa je v 1. B 
državni ligi osvojila odlično 
tretje mesto. Pod vodstvom 
trenerja Igorja Razgorja je v 
zadnji tekmi premagala dru-

Kadeti prvaki, B ekipa 
tretja

gouvrščeno Sevnico (nove-
ga prvoligaša). Navdušili so 
tudi kadeti. Na zaključnem 
turnirju DP v Ajdovščini so 
osvojili prvo mesto! Prema-
gali so Krško in Ribnico, za 
neodločen izid proti gosti-
teljem pa je z zadetkom v 
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ROKOMET
1. SL, za prvaka, zadnji, 10. 

krog: Gorenje – Celje Pivovarna 
Laško 34:31 (17:16); Dolenec 
8, Medved 6, Bezjak, Melić, 
Cehte 5, Gaber 4, Dujmovič 1; 
Mlakar 8, Mačkovšek, Žuran 5, 
Poklar, Zelenović 4, Ranevski 
3, Potočnik, Žabič 1. Vrstni 
red: Gorenje 59-1, Celje 46-
14, Cimos 43-17, Trimo 28-32, 
Maribor 24-36, Krško 17-43.

NOGOMET
3. SL - vzhod, 24. krog: Ko-

vinar – Dravograd 1:1 (1:1); 
Hodžič (4), Paloma – Zreče 
1:2 (0:0); Močič (68), Trun-
kl (82). Vrstni red: Zavrč 64, 
Dravograd, Čarda 39, Stojnci 
36, Zreče, Tromejnik 35, Ko-
vinar 33, Veržej 31, Malečnik 

Damjan Romih (desno) z najožjima sodelavcema 
Oskarjem Drobnetom in Mladenom Dabanovi-
čem.

»Želimo si več kot eno medaljo«
Direktorica in selektorica Andreja Razlag pred kegljaškim EP

Zveza za šport invalidov 
Slovenije – Paraolimpijski 
komite Slovenije bo na ke-
gljišču Golovec v Celju pri-
pravila 13. evropsko prven-
stvo za slepe in slabovidne. 
Začelo se bo jutri ob 10. uri 
s slavnostno otvoritvijo, za-
ključilo se bo v soboto.

Direktorica prvenstva je bi-
vša slovenska reprezentantka 
v kegljanju, prej tudi članica 
celjskega kluba Andreja Raz-
lag.

Ogromno dela in priprav je 
za vami, ko pričakujete več 
kot 90 športnikov in športnic 
iz desetih držav. Še morate 
kaj postoriti?

Čeprav so bile priprave zah-
tevne, smo nared. Včeraj smo 
usklajevali le še zadnje priho-
de reprezentanc. Skupno bo 
udeležencev skoraj 140, kajti 

tekmovalci imajo ob sebi spre-
mljevalce, tukaj so še trenerji, 
vodje ekip …

Obenem ste tudi selektori-
ca naše reprezentance, v ka-
teri je 17 izbrancev. Glede na 
uspehe na prejšnjih velikih 
tekmovanjih kakšno odličje 
že pričakujete, kajne?

Vsekakor. V boj gremo s tremi 
svetovnimi prvaki, Marijo Fras, 
Jakobom Voduškom in Marja-
nom Žalarjem. Na evropskih 
prvenstvih tako številčne selek-
cije še nismo imeli, možnost za 
osvojitev višjega števila kolajn 
je večja. Priznam, da ciljamo na 
več kot na eno odličje.

Prisotnih bo šest aktualnih 
svetovnih in štirje evropski 
prvaki ter pet lastnikov sve-
tovnih rekordov.

Močna konkurenca je za-
gotovljena, toda to še ni za-

gotovilo, da bo padel kakšen 
rekord. Celjsko kegljišče je 
namreč zelo zahtevno.

Trije tekmovalci prihajajo 
iz Medobčinskega društva 
slepih in slabovidnih Celje, 
Marija Fras, Jakob Vodušek 
in Matej Žnuderl, iz celjske 
občine pa je tudi Mitja Žalar 
(MDSS Ptuj). Bodo gledalci 
znali ločiti tekmovalce po 
kategorijah?

V kategoriji B1 so slepi, 
ki kroglo mečejo z mesta. V 
kategorijah B2 in B3 imajo 
tekmovalci zelo slab vid, 
vsakoletno jim ga potrjuje-
jo na mednarodnih zdrav-
niških pregledih. Prvi imajo 
pred lučajem en korak za-
leta, drugi pa takšnega kot 
videči.

DEAN ŠUSTER
Foto: GrupA

Marija Fras ima devet medalj z velikih tekmovanj Matej Žnuderl Jakob Vodušek Mitja Žalar

Andreja Razlag Silva Razlag, pomočnica glavne trenerke

Na uvodnem atletskem 
mitingu slovenske velike na-
grade v Slovenski Bistrici je 
članica celjskega Kladivar-
ja Marina Tomič zmagala v 
teku na 100 metrov z ovira-
mi in kar je še pomembne-
je, progo je pretekla v času 
13,04 sek, kar je njen osebni 
rekord.

Izboljšala ga je za šest sto-
tink in potrdila B olimpijsko 
normo. Njena klubska kole-
gica Martina Ratej se je po 
petkovem nastopu v metu 
kopja na mitingu v Ostravi 
vrnila utrujena in v Slovenski 
Bistrici ni nastopila. V tretjem 
največjem češkem mestu je 
na mitingu svetovnega izziva 
osvojila četrto mesto, potem 
ko je njeno orodje v zadnji 
seriji pristalo pri 62,39 m. V 
četrtek predvideva občutnej-
ši dvig forme na mitingu dia-
mante lige v Rimu.

V središču pozornosti je 
bila še ena Kladivarjeva atle-
tinja, Maruša Černjul. V 
skoku v višino se je uvrstila 

Marina Tomič je dejansko v življenjski formi.

Tri M
V ospredju atletinje celjskega kluba Marina, Martina in Ma-
ruša

Kadeti RK Celje Pivovarna Laško

Kadeti prvaki, B ekipa 
tretja

zadnji sekundi poskrbel Gal 
Marguč, mlajši brat članske-
ga reprezentanta Gašperja 
Marguča. Za najboljšega 
igralca turnirja je bil izbran 
Rok Cvetko. Celjske upe je 
vodil Tomaž Ocvirk.

DŠ

PANORAMA
30, Grad 27, Odranci, Bistrica 
26, Paloma, Rakičan 25.

Štajerska liga, 24. krog: 
Pesnica – Šmarje 2:5 (1:1); 
Firer (29), Firšt (46, 79, 80), 
Oparenovič (52), Koroške 
gradnje – Šoštanj 1:5 (0:2); 
Glavina (30), Ošlovnik (35 
– 11 m), Muratovič (56), 
Jamnikar (65), Ibrahimovič 
(75), Drava – Šentjur 5:1 
(3:1); Jazbec (25). Vrstni 
red: Šmarje 58, Pesnica 51, 
Podvinci 48, Pohorje 47, 
Drava 44, Marles hiše 37, 
Šoštanj, Peca 32, Tezno 22, 
Šentjur 19, Poljčane 16, Ko-
roške gradnje 15, Ormož 14, 
Krško B 13.

MNZ MČL Celje, 19. krog: 
Pivovar – Vojnik 4:1 (1:1), 
Mons Claudius – Žalec 0:4 
(0:1). Vrstni red: Žalec, Ro-
gaška 40, Mons Claudius, Ra-
deče 25, Pivovar 15, Vransko, 
Vojnik 10, Kozje 8. (MiK)

v finale vseameriškega štu-
dentskega prvenstva, ki bo v 
Iowi. Na regionalnem prven-
stvu v Teksasu je preskočila 
180 centimetrov, na tej višini 
pa se je tekmovanje tudi za-

ključilo. Černjulova na žalost 
ne bo pomagala celjski ekipi 
na DP, ki bo v soboto v Novi 
Gorici.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA
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Ljudje niso naivni

Z Zoranom Jankovićem, predse-
dnikom Pozitivne Slovenije (PS), ki 
je v državnem zboru najmočneje za-
stopana stranka, smo se pogovarjali 
ob odprtju poslanske pisarne Stan-
ka Stepišnika v Celju. V četrtek je 
po kratkem molku prvič javno ko-
mentiral očitke glede Ljubljanskih 
lekarn, zemljišč in zlorabe položa-
ja ter posledično velikih zaslužkov 
»njegovih« podjetij. Predvsem pa to, 
da se je znašel v vlogi obdolženca, 
ko je ljubljansko okrožno sodišče 
uvedlo sodno preiskavo postopkov 
pri gradnji Mercator centra Niš, in 
sicer še iz časov, ko je bil na čelu 
najboljšega soseda.

»Sodišču je treba pustiti čas, da kon-
ča svoje delo. Trdno sem prepričan, 
da bo takrat zgodbe vendarle konec. 
Ne skrbi me, ker vem, da se zadaj nič 
ne skriva. Policija je to zadevo enkrat 
že preiskovala in tudi ugotovila, da 
ni osnov za nadaljnji postopek. A 
Jaka Brezigar, sin Barbare Brezigar, 
je zadevo na tožilstvu znova odprl. 
Počakajmo na končno odločitev so-
dišča; takrat se bo izkazalo, da je šlo 
za ponovitev zgodbe iz predvolilne 
kampanje, seveda z namenom dis-
kreditacije.«

Zakaj znova?
Vse se je zgodilo v preteklem kon-

cu tedna, potem ko so javnomnenjske 
raziskave pokazale, da PS vodi. Infor-
macije pridejo v javnost, do nekaterih 
novinarjev prej kot do župana Ljublja-
ne in predsednika PS. Kako naj ko-
mentiram zadeve, če v rokah nimam 
odločb? Glede zemljišč v Ljubljani je 
vodstvo Dursa že med predvolilno 
kampanjo zagotovilo, da niso dali za-
upnih dokumentov v javnost. A jasno 
je, da nekje curlja. Še vedno čakam, da 
mi pošljejo odločbo in da me obiščejo 
pristojni organi ter opravijo svoje delo. 
Tako bom končno izvedel, kakšni so 
očitki, in dobil priložnost, da nanje od-
govorim. Dokler se zadeva ne pelje 
po uradni poti, gre zgolj za blatenje, 
kajti ni nepravilnosti, še manj pa ne-
zakonitosti.

Kakšna je vaša ocena prvih stotih 
dni dela vlade?

Tudi državljanke in državljani so 
povedali, da gre vlada v napačno 
smer. Rebalans, ki ga je koalicija tako 
rekoč v dveh nočeh spravila skozi 
parlament z več kot 400 amandma-
ji, je povsem zgrešen. Moj predlog je 
bil korekten: preglejte ga še enkrat, 
popravite, uskladite s socialnimi par-
tnerji in potem ga bomo brez težav 
lahko podprli. A žal ni bilo posluha. 
Zdaj gre za uničevanje socialne države 
in ne za varčevanje! Tudi v volilnem 
programu PS smo predvideli zmanj-
šanje primanjkljaja za 800 milijonov 
evrov, vendar na povsem drugačen 
način – da pridobimo pri prihodkih 
in varčujemo pri odhodkih. Napačno 
je, ker vlada ne načrtuje nobenih in-
frastrukturnih projektov, ki bi pognali 
gospodarstvo. S svojim delovanjem je 
povzročila, da so nas evropske in sve-
tovne inštitucije razglasile za državo 
z najglobljo recesijo. Le še dve državi 
sta v recesiji, Hrvaška in Romunija. To 
pomeni dodatno apatijo, spirala gre 
namreč le navzdol.

Poudarjate, da namesto socialne 
pravičnosti vlada ustvarja nove soci-
alne razlike. Kaj mislite s tem?

Ponavljam: vlada dela napačno in 
pogubno. Uničuje javno šolstvo in 
zdravstvo, jemlje pridobljene pravice 
ljudem. Takšna politika nima in tudi 

ne sme imeti prihodnosti. Zanimivo 
bo poslušati, s kakšnimi argumenti 
bo te radikalne ukrepe v koaliciji poja-
snila svojim volivcem. Na primer Karl 
Erjavec upokojencem ali »pravičniški« 
Virant, ki tako rad prisega na etične 
in moralne norme. Slabo delo vlade, 
kar so volivke in volivci že spregledali, 
in dobri predlogi PS so tudi razlogi za 
tokratno medijsko gonjo zoper mene. 
Tako skušajo v koaliciji zamegliti svoje 
zgrešene poteze.

Katere so torej napovedi oziroma 
zaveze iz vladne koalicijske pogod-
be, ki ne le da se jih ne izpolnjuje, 
ampak so po vaše pozabljene?

Finančnega ministra Šušteršiča sem 
vprašal, kaj se je zgodilo v treh mese-
cih, da je popolnoma spremenil svoja 
stališča. 7. januarja je z nami parafiral 
dogovor, ki je med drugim vključeval 
infrastrukturne projekte, povečanje 
DDV ter zmanjšanje kreditnega, bi-
rokratskega krča in na mehak način 
znižanje mase plač za 2 odstotka … 
Čemu zdaj le rezanje, pri čemer se bo 
to ostro varčevanje zagotovo poznalo 
tudi na prihodkih – manj bo DDV-ja 
in prispevkov. Prepričan sem, da nas 
že jeseni čaka nov rebalans, saj bo fi-
nančno stanje nevzdržno.

Ste zato tako kritični, ker je vla-
dna politika skoraj diametralno 
nasprotna vaši – v ospredje ste po-
stavljali potrebo, da se več ustvari, 
sicer nujno varčevanje pa naj bi bilo 
le podpora razvojnim ukrepom?

Predvsem gre za to, da je ravnanje 
vlade napačno za Slovenijo. Če ne 
bo zagona gospodarstva in novih de-
lovnih mest, se bo zgodba končala. 
Predsednik vlade Janez Janša pravi, 
da smo se zgledovali po Nemčiji. 
Kanclerka Angela Merkel res govori o 
nujnem varčevanju za druge, medtem 
ko imajo v Nemčiji gospodarsko rast 
in so tudi že dvignili plače v javnem 
sektorju. Kaj pa je naša vlada naredila 

za eno samo novo delovno mesto ali 
vsaj za ohranitev obstoječih?

Bi bile danes v Sloveniji lahko raz-
mere drugačne, če bi se vi pri sesta-
vljanju koalicije bolj potrudili?

Zelo sem se trudil in iskal kompro-
mise, a se žal ni izšlo, saj so se neka-
teri pogajali s figo v žepu. Trdno sem 
prepričan, da sta se Janša in Virant 
dogovorila že prej. Da nekdo v sobo-
to parafira pogodbo in se dogovorimo 
celo za delitev ministrstev, potem pa 
v nedeljo sklene dogovor z drugim … 
Je to resen in odgovoren človek, ki 
želi dobro tej državi? Če bi mi vodili 
vlado, bi bilo drugače. Pripravili smo 
program, za katerim še vedno stojim, 
volivci so nam na osnovi programa 
namenili največ glasov. Napovedal 
sem 4-odstotno gospodarsko rast ob 
koncu mandata in dvig DDV, ki nam 
je morda celo odnesel kak glas. A pre-
pričan sem, da ljudje dobro razumejo, 
kaj se dogaja. In to se bo odražalo pri 
naslednjih volitvah.

Pri oblikovanju vaše vladne ko-
alicije se je zdelo, da gre za bolj 
enosmerno dogovarjanje. Je bil za 
neuspeh kriv vaš ego?

Če kaj dobro znam, potem so to 
pogajanja. Nenazadnje sem največ-
krat nagrajen direktor v tej državi 
in decembra sem bil razglašen za 
župana sveta. Ampak pogajaš se 
lahko s tistim, ki resno misli in išče 
rešitve. Kar je prišlo v javnost, so po-
sredovali posamezni pogajalci, sam 
sem bil ves čas tiho pred novinarji. 
Očitali so mi, da sem bil enkrat pre-
mehak, drugič pretrd … Res je, da 
sem bil ves čas neposreden, pošten 
in dosleden. Doslej na program PS, 
ki sem ga predstavil v parlamentu 
kot kandidat za mandatarja, nisem 
slišal pripomb ne iz pozicije in ne iz 
opozicije; nasprotno, program je bil 
deležen mnogih pohval in tudi ob 
odhodu iz parlamenta, ko sem go-

voril o fiskalnem pravilu, so mi celo 
vsi ploskali.

Ste se zato »vrnili« na čelo lju-
bljanske občine? Že v kampanji ste 
napovedali, da vas zanima samo 
izvršna oblast, ampak politika je 
tudi stvar diplomacije, umetnosti 
dogovarjanja …

Zdaj govorite o politikantstvu … 
Predsedniku vlade sem povedal, da 
se umikam in mu dajem prosto pot. 
Pred volitvami sem napovedal, da me 
zanima zgolj mesto predsednika vla-
de. Zato ker bi to znal dobro delati, 
ker sem operativec. In na začetku sem 
večkrat poudaril, da ni moj namen 
ostati v državnem zboru. Prepričan 
sem, da je najbolje že na začetku raz-
čistiti, kaj in kako. Drugače se namreč 
lahko zgodi tisto, kar se je zgodilo tudi 
prejšnji vladi. Pustimo času čas. Res 
ni prišlo do dogovora, da bi podprli 
Pahorja za predsednika DZ, ampak 
kot so mi povedali, še nikoli ni nihče 
kandidiral za ta položaj na svojo roko, 
brez podpore največje stranke. Sam ne 
gledam nazaj, zato pustimo to. Meni 
je žal za državo – domače banke so v 
razsulu, uničeno je gradbeništvo. Kaj 
bomo sploh delali?

Razprtije na levici ostajajo, še več, 
zdi se, da se zaostrujejo …

To ni res. Z večino poslancev SD 
dobro sodelujemo, glede marsičesa 
smo našli skupen jezik. Na levi sre-
dini se pogovarjamo, tudi SD vabimo 
na skupna srečanja, čeprav je Pahor 
prvič in drugič udeležbo odklonil. Gre 
za pogovore enakovrednih in tudi o 
referendumski zakonodaji bomo sku-
paj razpravljali. Tudi SD bomo spet 
povabili.

Imajo pri tem kakšno vlogo »strici 
iz ozadja«?

»Strici iz ozadja« so fikcija, ki jo Jan-
ša, Pahor, Virant in Erjavec radi privle-Zoran Janković: »Osem let na čelu Mercatorja so me obtoževali, da uničujem slo-

vensko pridelavo. Na predvolilnem soočenju predsednikov strank, ki ga je novembra 
pripravil Novi tednik, pa mi je sindikalist Srečko Čater dejal: ›Janković, ne prodajat 
Mercatorja! Kam bomo pa dali našo proizvodnjo?‹ To veliko pove. Svojo pot moraš 
hoditi, pa se vse povrne. Ljudje ne pozabljajo, niso naivni niti neumni.«

ne volitve in spet bom šel na volitve za 
predsednika vlade. Takrat bodo ljudje 
odločili, kdo je pravi za vodenje vlade, 
ali bo to Janša, ki je do zdaj dvakrat iz-
gubil volitve, Pahor, jaz ali kdo drug.

Bo vlada zdržala štiriletni man-
dat ali bodo potrebne predčasne 
volitve?

Če bo ta vlada hotela zdržati do 
konca mandata, bo morala korenito 
spremeniti svojo politiko in začeti 
delati dobro za ljudi. V nasprotnem 
primeru se bojim, da nas čakajo nove 
predčasne volitve.

Je drža trde opozicije, ki spominja 
na SDS v prejšnjem mandatu, prava 
za Slovenijo v tem trenutku?

Nismo trda opozicija, naša drža 
je načelna in nujna. Podpiramo vse 
dobre stvari. Že na začetku sem za-
želel srečo novi vladi, a izpostavili 
smo vprašanje ministrstva za kultu-
ro in nujo, da tožilstvo ostane zno-
traj pravosodja. Glede rebalansa sem 
vlado prosil, naj se v celoti uskladi s 
sindikati. Sam sem proti referendu-
mom in stavkam, zato sem pozival, 
naj se vendar dogovorijo in dosežejo 
soglasje. Tudi glede fiskalnega pra-
vila nas nihče ni hotel poslušati, ko 
smo podporo pogojevali z razvojno 
naravnanim rebalansom letošnjega 
proračuna, razvojnim programom 
in s finančno projekcijo do leta 2015. 
Slednjo smo tudi dobili, a takšno, kjer 
je prihodkovna stran ves čas enaka ne 
glede na to, ali so vključeni ukrepi ali 
ne. Le odhodki se režejo. Tega seve-
da ne moremo podpreti. Slovenija je 
lahko konkurenčna evropskemu go-
spodarstvu in ni nobenega razloga, 
da to umira.

Imate torej predloge, ki se jih 
ne sliši. Zgolj nasprotovanje tudi 
ne bi bilo skladno z imenom 
stranke, kajne?

Kakšna usoda čaka Mercator?
Pred kratkim se je zamenjala uprava Mercatorja. Je zdaj spet 

aktualna prodaja in kakšna usoda čaka najboljšega soseda?
»Mercator je in bo ostal moja ljubezen, tistih osem let na čelu podjetja je 

nekaj težko ponovljivega. Vedno ga bom spremljal, a želim si, da ima svojo 
pot. Nisem proti povezovanju, če gre res za povezovanje. Zdajšnji lastniki, od 
bank do laške pivovarne, ne vedo, kaj početi z njim. Za Mercator je dobro, 
da ima prave lastnike. Novemu predsedniku uprave želim veliko uspeha 
– nenazadnje tudi zato, ker imamo še vedno veliko delnic te družbe.«

Tivoli kot tretja rezerva
Janković odgovarja tudi na očitke, da bi se ob že siceršnji cen-

tralizaciji države prav »vse« moralo dogajati v Ljubljani … Bi kot 
ljubitelj športa in ljubljanski župan ob zapletih pred EP v košarki 
podprl, da se tekme igrajo tudi v Celju?

»Do konca junija morajo v Novem mestu in na Ptuju razčistiti, kako 
in kaj. Kot predsednik Rokometne zveze Slovenije sem močno podpiral 
gradnjo rokometne dvorane v Celju in tudi zdaj sem se zavzel, da sta 
prvi rezervi za prvenstvo Celje in Maribor. Če tu ne bo pripravljenosti, 
je šele tretja rezerva Tivoli. Pripravljeni smo čakati in prav bi bilo, da 
je evropsko prvenstvo po vsej Sloveniji. Zaključek pa bo v Ljubljani, 
saj se ve, da brez Stožic prvenstva v Sloveniji ne bi bilo.«

čejo na dan vsakokrat, ko jih kaj moti. 
Nobenih »stricev iz ozadja« ni, je pa 
veliko tet in stricev, ki so nam odkrito 
in javno izrekli podporo. Sam niko-
mur nisem oporekal podpore, tudi če 
so bili to tuji diplomati. Na svoje pod-
pornike sem ponosen, še zlasti ker so 
med njimi tudi prvi predsednik drža-
ve Milan Kučan, tvorec ustave France 
Bučar, oče naroda Janez Stanovnik, 
oče Mercatorja Miran Goslar, dr. Rajko 
Kenda, Nuša Kerševan, Mateja Kožuh 
Novak … Počaščen sem zaradi njihove 

podpore, zato pri nas niso v ozadju, 
temveč lahko govorimo o »tetah in 
stricih v ospredju«.

Zadnje raziskave med ljudmi ka-
žejo na menjavanje mesta s SD …

Tega sem vesel, saj je že danes vi-
deti, da ima levica večino. Če bi bile 
danes volitve, dveh strank ne bi bilo 
več v parlamentu, večino pa bi imela 
levica. Da je SD močna, ne preseneča, 
nenazadnje je to stranka, ki ima 20 let 
na 50 let podlage. PS javnomnenjska 
podpora raste in tega smo veseli. V 
letu in pol sem s sodelavci dobil troj-

Nikoli ne nasprotujemo, ne da 
bi ponudili boljšo alternativo. To ni 
skladno z našo vizijo in prepričanjem. 
Vse, kar je dobro za državo, bomo 
podprli, ne glede na to, kdo je predla-
gatelj. Tako ravnajo tudi naši poslanci 
in poslanke. Prva dva meseca smo bili 
večinoma tiho, saj smo rekli, da ima 
vlada pravico do svojih sto dni miru. 
Oglasili smo se le pri zapletu z Bene-
ško komisijo. Ob rebalansu pa nismo 
mogli več molčati. Nenazadnje ima-
mo tudi največ znanja s tega področja. 

Poslanka Alenka Bratušek je na pri-
mer kar nekaj let vodila direktorat za 
proračun in je zagotovo usposobljena, 
da razpravlja o teh zadevah.

Pozitivna Slovenija dobiva pod-
mladek …

Na to sem zelo ponosen. Mi namreč 
na mladih gradimo in mladi so tudi 
tisti, ki so nas najbolj množično pod-
prli. Zahtevajo hitre spremembe, ne 
revolucije, ampak boljše življenje zdaj, 
in ne obljub. Prepričan sem, da naš 
čas v poziciji še prihaja.

IVANA STAMEJČIČ, foto: SHERPA

S prvakom opozicije Zoranom Jankovićem o aktualnih razmerah v Slo-
veniji – »Počakajmo na končno odločitev sodišča,« odgovarja na plaz 
očitkov, ki jih označuje za diskreditacijo
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Še danes pod krošnjo 
oreha učenosti Dvesto let šolstva na Ponikvi so prazno-

vali z dediščino Slomška in Kocena

200-letnico organiziranega 
šolstva so pretekli teden obe-
ležili tudi v Kostrivnici v obči-
ni Rogaška Slatina, kjer so ob 
tej priložnosti med drugim 
izdali knjigo Kostrivniško 
šolstvo in kultura v objemu 
preteklosti. Več utrinkov bo-
ste lahko prebrali v petkovi 
številki Novega tednika.

Začelo se je z vizijo kapla-
na Jakoba Prašnikarja, da je 
treba tudi vaškim otrokom 
zagotoviti možnost osnovne-
ga šolanja. V tamkajšnji ka-
planiji so otroci dobivali prve 
lekcije branja in računstva 
že od leta 1786. V jubilejnem 
letu 1812 pa so zgradili prvo 
šolsko stavbo v kraju. Leta 
2005 so na Ponikvi dobili že 
njeno četrto naslednico. Lani 
so isto šolo razglasili celo za 
najlepšo v državi.

Zdi se, da so bili šolarji na 
Ponikvi od nekdaj vajeni pro-
storske stiske. Tako so se raz-
veselili novega poslopja konec 

Blaž Kocen, danes znan kot oče šolskega atlasa, se je rodil 24. januarja 1821 v 
vasi Hotunje na Ponikvi. Šolal se je na Ponikvi, kasneje v Celju. Kot odličnjak je bil 
deležen denarne podpore iz domače vasi.

Za varno prihodnost in na željo matere je stopil v semenišče. Kratek čas je kaplanoval v 
Šentrupertu nad Laškim, Šoštanju in Rogatcu. Po gimnazijski reformi leta 1849 je postal 
učitelj. V Fizikalnem zavodu na Dunaju je z odliko opravil izpite iz prirodoslovja, fizike, 
matematike, grščine in latinščine. Kot profesor je najprej služboval v Celju, Ljubljani 
in Gorici, kjer je postal že redni profesor. 18. julija je bil premeščen v Olomuc. Tam je 
poleg profesorske službe prevzel naloge člana izpitne komisije za osnovne in meščanske 
šole z nemškim učnim jezikom. Nato je odšel na Dunaj, kjer bi imel več možnosti za 
znanstveno delo, a je žal že naslednje leto, leta 1871, umrl zaradi epidemije griže, ki je 
tedaj razsajala na Dunaju.

Napisal je več geografskih knjig in razprav. In čeprav je bil na področju kartografije sa-
mouk, mu je zaradi široke splošne izobrazbe, natančnosti pri delu in odličnih risb uspelo, 
da je postal v tujini priznan in široko cenjen kartograf. Pri nas imata velike zasluge za 
promocijo njegove dediščine predvsem dr. Jurij Kunaver in Rožle Bratec Mrvar.

Anton Martin Slomšek je bil nadarjen otrok. Po Pra-
šnikarjevi nedeljski šoli je obiskoval I. gimnazijo v 
Celju, pozneje pa še šole v Ljubljani, Senju in Celovcu. 
Novomašnik je postal v Olimju.

Dve leti je bil kaplan na Bizeljskem in dve leti v Novi 
Cerkvi. Leta 1829 je bil imenovan za spirituala v celov-
škem semenišču, kjer je devet let bogoslovce učil sloven-
ščino. Nato je bil nadžupnik v Vuzenici, kjer je leta 1842 
napisal knjigo Blaže in Nežica v nedeljski šoli. Leta 1844 
je postal stolni kanonik in višji šolski nadzornik, leta 1846 
župnik in opat v Celju, kmalu zatem je bil imenovan za 
škofa Lavantinske škofije s sedežem v Šent Andražu v 
Labotski dolini na Koroškem. Leta 1846 je v Salzburgu 
prejel škofovsko posvečenje. 4. septembra 1859 je pre-
nesel škofijski sedež iz Šent Andraža v Maribor. S tem je 
bistveno pripomogel k integraciji Štajerske k slovenskemu 
ozemlju. Umrl je 24. septembra 1862 v Mariboru. To je 
tudi njegov godovni dan, odkar je bil leta 1999 razglašen 
za blaženega.

19. stoletja in tudi moderne 
šole, zgrajene po potresu leta 
1975. in še najbolj zadnje le-
potice iz leta 2005. Zadnja de-
setletja šola nosi ime velikega 
rojaka Blaža Kocena. Rodil se 
je v bližnji vasici Hotunje, kjer 
je danes v rekonstrukciji nje-
gove rojstne hiše spominska 
razstava. Kot otrok je izjemno 
rad risal, kasneje pa je svojo 
strast do prostorskega upoda-
bljanja prenesel v zemljevide. 
Njegovi so sloveli po veliki na-
tančnosti in v Avstriji so nje-
gov atlas v šolah uporabljali še 
v 90. letih prejšnjega stoletja. 
Lani so izdali spominsko izda-

jo ob 150-letnici izdaje Koce-
novega prvega atlasa.

150 let po 
Slomškovi smrti
Ponikva je postala tudi si-

nonim za prvega slovenskega 
svetnika, narodnega buditelja 
in kulturnika Antona Martina 
Slomška. Tudi on je bil med 
tistimi, ki so svojo prvo učno 
»skušnjo« prestali pod orehom 
sredi vasi. Vsaj toliko kot na te 
velike može, ki so odšli v svet 
in so s svojim delom soobliko-
vali celotno narodno identiteto, 
so domačini lahko ponosni na 
tiste, ki so tisto več v njih znali 

videti in spodbuditi že v najz-
godnejših letih. To so bili časi, 
ko izobrazba še zdaleč ni bila 
poceni, kaj šele nekaj samou-
mevnega in lahko dosegljive-
ga. Danes so šolarji na Ponikvi 
med tistimi, ki imajo najboljše 
pogoje za delo in ustvarjanje. 
Župan Marko Diaci jim je v 
govoru naročil, naj se z vsemi 
svojimi darovi, znanjem, izo-
brazbo in sposobnostmi v pri-
hodnosti v čim večjem številu 
vračajo v svoj rodni kraj, v svojo 
občino. Zadnja v vrsti številnih 
ravnateljev Andreja Ocvirk je 
dodala, da se učitelji zavedajo 
odgovornosti. »Malo je krajev, 

Ravnateljica OŠ Blaža Kocena 
Ponikva je Andreja Ocvirk.

ki bi imeli tako bogato kultur-
nozgodovinsko dediščino. In 
od nas je odvisno, ali jo bomo 
učinkovito prenesli na mla-
de.« Kot kaže, jim gre pri tem 
izvrstno. Nenazadnje je bilo 
za lanski naziv najlepše šole v 
Sloveniji treba pokazati še kaj 
več kot zgolj novo stavbo. »To 
so samo zidovi in po vsej državi 
je bilo v zadnjih letih zgrajenih 
cela vrsta novih šol. Tisto, kar 
šteje, so vsebina, povezanost 
s krajem, vizija in še kaj.« Na 
prazničnem odru so otroci in 
učitelji večino tega uspeli pove-
zati v privlačen program.

StO, foto: GrupA

Otroci so v programu združili sodoben šolski utrip s podobo časa, ki 
ga lahko najdemo samo še v muzeju in zgodbah nekdanjih šolskih 
stavb na Ponikvi.

Vabilu na prireditev so se odzvali številni nekdanji učenci, ravnatelji šol, predstavniki občine in številni drugi.

Ne le oče šolskega atlasa

Od kaplana do 
blaženega
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Prvi častni občan iz Celja

Blizu ali daleč? Središče Svetine, koščka hribovskega raja v bližini Štor in Celja. V krajevno skupnost so vključeni še zaselki Javornik, Kanjuce in Svetli Dol.

V sklopu praznovanja občinskega praznika bo danes, 
29. maja, na Lipi osma predstavitev opreme in oboro-
žitve Slovenske vojske, policije in domačih gasilcev, ki 
bo od 9. do 14. ure. Pol ure pozneje se bo nadaljeval 
velik nogometni turnir. Pojutrišnjem ob 15.30 bo sledilo 
uradno odprtje prenovljenega vrtca na Lipi, ki so mu 
dodali prizidek.

V Štorah bo v sredo, 30. maja, osrednja slovesnost ob-
činskega praznika. Prireditev, ki bo v kulturnem domu 
ob 18.30, bo v znamenju podelitve letošnjih občinskih 
priznanj, med drugim s podelitvijo listine prvemu ča-
stnemu občanu Občine Štore.

To bo Franc Zupanc, ki živi v Celju, vendar je posvetil 
štorski pihalni godbi več kot tri desetletja strokovnega vo-
denja. S Pihalnim orkestrom štorskih železarjev so imeli 
med njegovim vodenjem nič manj kot 2600 nastopov. In 
kdo so prejemniki ostalih letošnjih občinskih priznanj? 

Svetina, blizu ali daleč?
Pred občinskim praznikom Štor smo obiskali edino KS v občini – Obetavni Almin dom začenja 
propadati – Divji prašiči se dobro počutijo

»Ko prideš v ta kraj prvič, 
se ti zdi, kako je bogu za hrb-
tom. Pozneje opaziš še vrsto 
prednosti,« pravi o krajevni 
skupnosti Svetina Leopold 
Vrbovšek, njen predsednik. 
Prednost je bližina mesta, 
do Celja je s hribovite Sveti-
ne komaj trinajst kilometrov. 
»In ravno zato, ker smo blizu, 
nimamo več šole, trgovine ter 
še česa,« opozori na manj mi-
kavno plat čudovitega hribo-
vskega kraja.

To, da je najlepši kraj na 
svetu, je nekoč trdila svetovna 
popotnica Alma Karlin, ki si je 
Svetino izbrala za svoj zadnji 
dom. Na na videz idilični Sveti-
ni so seveda vsi pogoji za razvoj 
turizma, vendar turističnega 
razvoja ni od nikoder. V prelepi 
krajevni skupnosti ni niti ene 
turistične kmetije, Almin dom 
nad Svetino, nekakšen Hudo-
urnikov hotel, ki je veliko obe-
tal, je začel žalostno propadati. 
Na dosedanjih dražbah kupca 
zanj niso uspeli najti, trenu-
tno čakajo na novo odločitev 
stečajne upraviteljice. »Marsi-
komu je, ko ga pogleda, zelo 
žal. Od daleč je stavba lepa, od 
blizu ni obetavno,« je opozo-
ril nekdo od krajanov. Najprej 

so pokradli žlebove Alminega 
doma, največjega turističnega 
objekta v občini Štore, in tisti, 
ki ga bo lahko poceni kupil, bo 
sčasoma moral precej vložiti v 
njegovo obnovo.

Kaj bo v šoli?
Na Svetini ni samo prelepa 

narava, tam so zanimivi kul-
turni spomeniki, ki bi si jih 
turisti, če bi jih bilo več, z ve-
seljem ogledali. Svetinčani so 
zadnja leta veliko pozornosti 
namenili obnovi znamenite ro-
marske cerkve Marije Snežne, 
prav tako obnavljajo sosednjo 
manjšo cerkev sv. križa, saj naj 
bi verniki v prihodnje v hla-
dnejših mesecih raje koristili 
manjšo cerkev. Med poseb-
nostmi te krajevne skupnosti 
je še ena cerkev, cerkev sv. 
Florijana v Svetlem Dolu, ki je 
v zasebni lasti bližnjega kmeta. 
Pred dobrima dvema stoletje-
ma so jo postavili za delavce 
bližnje steklarne.

Prav tako je dejavno svetin-
sko gasilsko društvo, v katerem 
je končno nekaj pomladka, v 
kraju prav tako ostaja sedež 
samostojne župnije, ki jo sou-
pravlja duhovnik iz doline dr. 
Vlado Zupančič iz Kompol. 
Še več kot o tem, kar imajo, 
govorijo Svetinčani o vsem, 
česar nimajo. V zadnjih letih 
so zaprli kar dve trgovini in za 
svetinsko se je pred nekaj dne-
vi na zahtevo banke oglasil so-
dni cenilec, kar kaže na to, da 
bo poslovni prostor naprodaj. 
Prav tako je zadnja leta zaprt 
nekdanji svetinski hram uče-
nosti, podružnična šola, ki je 
po vsej verjetnosti ne bo nikoli 
več. Za zaprto šolsko stavbo, ki 
je v občinski lasti, iščejo novo 
namembnost; med drugim so 
razmišljali o centru obšolskih 
dejavnosti in ugotovili, da jih 
ne manjka več, predlagano 
je bilo tudi, da bi bila v stavbi 
komuna za narkomane ter še 
kaj. Tudi avtobusnih zvez ni 

več toliko kot nekoč, saj odpe-
lje iz Celja zadnji avtobus pred 
petnajsto uro, ob koncu tedna 
avtobusa sploh nimajo. Resnici 
na ljubo, potnikov ni ravno v 
izobilju.

Odlična zimska 
služba
»Če je kakšen plus, je to go-

tovo zimska služba, ki deluje 
odlično,« je zadovoljen predse-
dnik odročne KS Svetina. Tudi 
vse javne površine, za katere 
mora skrbeti občina, od poko-
pališča do središča kraja, so 
upravljane zelo dobro, prizna-
vajo Svetinčani.

Manj zadovoljni so na dru-
gih področjih, kar je posledica 
hudega finančnega položaja 
Občine Štore. Edina večja lan-
ska naložba je bila sanacija 
velikega plazu v Javorniku, 
ki je ogrožal cesto ter bližnje 
hiše, letos je na vrsti približno 
kilometer makadamske ceste 
Svetli Dol–Glažuta, ki je pove-

zava z več domačijami ter ena 
od povezav z bližnjim Šentru-
pertom, z laško občino. Tam 
bodo končno dobili asfaltno 
cesto, druge že asfaltirane ce-
ste pa so v slabem stanju, zato 
si krajani želijo, da bi jih ob-
čina vsaj redno krpala. V delu 
vasi Kanjuce imajo celo pro-
bleme s pomanjkanjem pitne 
vode, saj krajani upravljajo s 
tamkajšnjim vodovodom sami. 
Ko vode zmanjka, razmišljajo, 
da bi ga dali v upravljanje jav-
nemu komunalnemu podjetju, 
po suši pa na svojo namero 
pozabijo.

Invazija prašičev
Svetinski hribovski raj ima 

še eno pomanjkljivost: škodo, 
ki jo povzroča vse številčnejša 
divjad, predvsem divji prašiči. 
Krajani imajo pripombe zlasti 
glede števila krmišč za divje 
prašiče, da jih je preveč, zara-
di česar naj bi se prašiči tam 
zadrževali v še večjem števi-
lu. »Toliko jih doslej resnično 
še ni bilo, to je nenormalno. 
Ljudje včasih skoraj ne upajo 
več niti na pot po gozdu,« ugo-
tavlja predsednik Vrbovšek. 
Domači lovci jim odgovarja-
jo, da je kriva zakonodaja ter 

da denarja za povračilo škode 
nimajo.

Da je na Svetini kaj nepri-
jetnega, verjetno pozabijo na 
romarsko šentoščevo nedeljo, 
na največji praznik Svetine, ki 
naj bi imel korenine še v pred-
krščanskem času. Pomembna 
svetinska prireditev je prav 
tako praznik krajevne skupno-
sti, konec avgusta, ko mlado in 
staro brusi pete na veliki veseli-
ci. Tam ne manjka tudi mladi-
ne, ki se s Svetine ne odseljuje 
več v dolino, tako kot so se mo-
rali v starih časih. »Drugo je se-
veda, koliko je čutiti prisotnost 
mladih v kraju širše,« pravi o 
svetinski mladini predsednik, 
ki pričakuje od marsikakšnega 
mladega več, kot je ta pripra-
vljen nuditi kraju.

BRANE JERANKO
Foto: GrupA

Zlati grb Občine Štore bo prejelo podjetje Bosio, ki se v 
štorski obrtni coni ukvarja z industrijskimi pečmi za ter-
mično obdelavo materialov ter dodatno zaposluje ter vlaga 
celo v času splošne krize. Srebrni grb bo prejelo podje-
tje Etiks, ki se ukvarja s proizvodnjo energetske opreme, 
ter bronasta grba Športno društvo Kompole ter izletniška 
kmetija Turk iz Prožinske vasi. Priznanja bo podelil župan 
Miran Jurkošek, ki bo predstavil utrip občine od lanskega 
občinskega praznika.

»Ko prideš v ta kraj prvič, misliš 
kako je bogu za hrbtom. Pozneje 
opaziš še vrsto prednosti,« pravi 
o krajevni skupnosti Svetina Leo-
pold Vrbovšek, njen predsednik.

Med kulturnimi posebnostmi zanimive krajevne skupnosti je vsekakor treba omeniti 
več kot sto let staro svetinsko pihalno godbo, danes pod vodstvom Ivana Ulage, sina 
kapelnika godbe partizanske XIV. divizije. V spomin na kapelnika, ki mu je posvečena 
celo knjiga, je vsak začetek pomladi pohod po Anzekovih poteh, ki se ga je letos udeležilo 
pet godb na pihala, s katerimi je bil pokojni kapelnik tako ali drugače povezan.

Svetina–Celje–Svetina. Na Svetini želijo več avtobusnih zvez v dolino, 
vendar je potnikov premalo.

Almin dom na Svetini, ki je po turistični plati veliko obetal, začenja 
propadati. Neznanci so najprej odpeljali žlebove.

Hram učenosti na Svetini je že več let zaprt ter skoraj zagotovo ne bo nikoli 
več služil kot podružnična osnovna šola. Zanj iščejo novo namembnost.



17

���Št. 42 - 29. maj 2012���

���intervju���

»Celje je varno mesto!«
Novi direktor Policijske uprave Celje Jože Senica: »Celjska policija pa v dobri kondiciji!«

V dobri kondiciji se počuti tudi sam, pravi 
36-letni Jože Senica, ko govori o svoji delovni 
zagnanosti na novem delovnem mestu direk-
torja celjske policije. Je najmlajši direktor v 
slovenski policiji, kar mu mnogi zavidajo. 
»Celje je resnično varno in tudi po statistiki 
ne izstopamo v primerjavi z drugimi mesti. 
Prednostne naloge ostajajo še naprej enake, 
posebej učinkovito preiskovanje najhujših ka-
znivih dejanj, zagotavljanje varnosti ljudem 
in prometne varnosti,« pravi.

Ravno v prometu se poznajo posledice stav-
ke policistov. Na Celjskem naj bi v zadnjem 
mesecu izrekli kar za 95 odstotkov manj 
ukrepov zoper kršitelje.

Trenutni podatki kažejo na visok upad ukre-
pov, od 30 do v nekaterih primerih tudi 90 od-
stotkov. A je težko točno povedati, koliko manj 
je ukrepov, ker prihaja zaradi načina vodenja 
statistike do zamika pri vnosu teh podatkov v 
računalniško bazo. Upad ukrepov v prometu se 
odraža predvsem pri lažjih prekrških, pojavil se 
je tudi padec števila kazni zoper hujše kršitelje. 
Želim si in od policistov tudi zahtevamo, da bi 
odreagirali vedno, kadar gre za hude prekrškar-
je, saj ti najbolj ogrožajo življenja ostalih in ne 
bi bilo dobro, da bi se prometna varnost spet 
poslabšala.

V času stavke so se na Celjskem zgodile tri 
smrtne prometne nesreče. Vidite povezavo s 
posledicami stavke? In če povezava je, kdo 
bo odgovarjal?

Res je, da so bili v vseh primerih povzročitelji 
nesreč objestni vozniki. Težko je soditi o tem, 
ali so te nesreče kakorkoli povezane s stavko 
policistov, tega do zdaj tudi nismo ugotovili. 
Je pa nadzor prometa eden od dejavnikov, ki 
vsekakor vpliva na stanje prometne varnosti. V 
preteklosti so se kljub intenzivnemu delu poli-
cije dogajale tragedije, zlasti ob koncih tedna. 
Analize stanja prometne varnosti praviloma 
ne izkazujejo neposredne povezave med števi-
lom ukrepov policije in posledicami prometnih 
nesreč. Čeprav je znano, da je število mrtvih v 
prometu na Celjskem najmanjše v zadnjih 20 
letih, se trudimo, da bi se varnost še izboljšala. 
Policiste kljub stavki spodbujamo in jih opo-
zarjamo, naj bodo vidni v prometu, saj takrat 
delujejo preventivno.

Je tudi na drugih področjih dela manj ukre-
pov policistov?

Pri ukrepih zaradi kršitev javnega reda in 
miru ni odstopanj. Pravica policistov do stavke 
je legitimna, a zakonsko omejena. Vse nujne na-
loge opravijo, kar pomeni, da v tem času nihče 
od občanov, ki je potreboval pomoč, ne bi smel 
čutiti, da policisti stavkajo. Ravno v času stavke 
je bilo končanih tudi kar nekaj večjih preiskav 
težjih kaznivih dejanj. In nikjer nismo videli, da 
bi samoiniciativnost policistov upadla …

 … ne upada, temveč raste pa število prime-
rov gospodarskega kriminala …

V zadnjih petih letih se je število teh povišalo 
za sto odstotkov, kar velja tudi za povzročeno 
škodo. Ravno preiskovalci gospodarskih ka-
znivih dejanj so najbolj obremenjeni, saj gre 
za zapletene primere in organizirane oblike, 
kar zahteva ogromno časa za preiskavo. Rad 
bi omenil, da upada število kaznivih dejanj, ki 
so povezana z nasiljem. Morda tudi zato, ker 
imamo do nasilja ničelno toleranco in smo pri 
žrtvah vendarle vzbudili občutek, da se nasilje 
lahko ustavi s prijavo.

Toda kazenski zakonik po novem ogrožanje 
varnosti opredeljuje tako, da se žrtev napoti 
na zasebno tožbo in da se to kaznivo dejanje 
ne preganja več po uradni dolžnosti. Ali ni to 
slaba novica ravno za žrtve nasilja?

Ne. Zakonodajalci so s to spremembo le raz-
mejili navadne grožnje od hujših, kvalificiranih, 
ki se še vedno preganjajo na predlog oškodovan-
ca. Tu ne vidim težave. Ob vsaki prijavi žrtve 
bomo ukrepali.

Omenili ste, da je več gospodarskega kri-
minala. Zakaj se je tako razpasel?

Ker so storilci vedno bolj organizirani, gre 
za zapletene zadeve. Razlog so tudi trenutna 
gospodarska kriza in zadeve, povezane z insol-
ventnostjo velikih gradbenih podjetij. Veliko 

je nekazenskih prijav, kjer kriminalisti že na 
začetku opazijo, da morda ne bo šlo za kaznivo 
dejanja, vendar morajo vse okoliščine preveriti. 
Sodelovanje z drugimi inštitucijami in pridobi-
tev številnih dokumentov spet terjata svoj čas.

Torej takšne preiskave, kjer ovadb na kon-
cu ni, krepijo slabo statistiko?

To štejemo kot preiskavo suma kaznivega de-
janja. Ampak s tem želim povedati tudi, da nam 
na nek način takšne preiskave jemljejo čas, ki bi 
ga lahko namenili težjim primerom.

Ne moreva mimo Vegrada.
Podali smo že deset kazenskih ovadb za 20 

kaznivih dejanj, kjer gre za različna kazniva de-
janja, od davčnih zatajitev, poneverb, goljufij, 
oškodovanja upnikov do zlorabe položaja.

Nastopa v vseh teh ovadbah vedno ista ose-
ba (Hilda Tovšak, op. p)?

Odgovorne osebe podjetja.
Ampak ali je med njimi tudi vedno dolo-

čena oseba?
Ne pri vseh. V večini primerov gre za odgo-

vorne osebe.
Kdaj bodo nove ovadbe?
Preiskujemo še dva sklopa kaznivih dejanj, 

ki sta povezana predvsem s kršenjem temeljnih 
pravic delavcev in s sumi prilastitve denarja, ki je 
bil obračunan kot odtegljaj od plač. Bilo je oško-

dovanih okoli dva tisoč delavcev. Drugi sklop se 
nanaša na sume nakazila v Lichenstein.

Se bodo preiskave sploh končale v priho-
dnjih dveh letih?

Ne bi rad ugibal, a kljub temu upam, da nam 
bo uspelo, saj smo tako napovedovali v začetku, 
ko smo začeli preiskovati, potem pa se je zadeva 
samo širila. Prihajale so tudi nove prijave. Tre-
nutno v preiskavah sodeluje pet kriminalistov, 
začeli pa smo s skupino osmih, se pa v sku-
pino vključujejo, glede na potrebe preiskave, 
tudi kriminalisti z drugih policijskih uprav. Od-
ločili smo se, da bo skupina Vegrad preiskovala 
v Celju, saj ko smo določen sklop preiskali, bi 
bilo nesmiselno pristojnost nato prenašati na 
nacionalni preiskovalni urad.

Pravite, da so kriminalisti obremenjeni. Ko-
liko bi jih v Celju še potrebovali, da bi gospo-
darski kriminal še učinkoviteje preganjali?

Dodatni kriminalisti so seveda vedno dobro-
došli, a se moramo zavedati, da izkušenega 
kriminalista, ki preiskuje gospodarsko krimi-
naliteto, ne »naredimo« čez noč, ampak je za 
to potrebno več let. Tudi z velikim povečanjem 
števila kriminalistov ne bi dosegli, da bi vse 
preiskali bistveno prej, saj preiskovanje zaradi 
specifike zahteva svoj čas, določenih opravil pri 
tem ne moremo prerazporediti na več ljudi.

Javnost ima občutek, da je lažje predlagati 
pripor za majhnega prekupčevalca mamil kot 
za nekoga, ki je 10-krat ovaden zaradi gospo-
darskega kriminala in je pri tem oškodoval 
dva tisoč ljudi in državo.

Za pripor mora obstajati razlog! Pri Vegradu 
do zdaj pripornih razlogov ni bilo, kriminali-
sti pa bodo tudi naprej ugotavljali, če morda 
obstajajo.

Nič od tega še ni v fazi sojenja. Se lahko 
bojimo zastaranja?

Ne. V našem interesu je, da bi postopki na 
sodišču stekli hitro. S tem bi se tudi storilci zave-
dali, da niso imuni na ukrepe, kar bi jih odvrnilo 
od nadaljnjih ravnanj. Če pa se postopki končajo 
po 10 letih, težko rečemo, da smo s tem nekaj 
naredili.

Spremembe kazenskega zakonika so prine-
sle tudi nekaj novosti pri širšem opredeljeva-
nju kaznivih dejanj s področja gospodarstva. 
Novo je kaznivo dejanje oškodovanje javnih 
financ. Ali boste zaradi teh novosti imeli kaj 
lažje delo?

Upam, toda to je zaenkrat težko napovedo-
vati. So pa spremembe uvedli tudi zaradi bolj-
šega preiskovanja in dokazovanja v kazenskih 
postopkih. Pri oškodovanju javnih sredstev gre 
za posebno obliko že zdaj kaznivega dejanja 
nevestnega dela v službi. Ne moremo pa pri-
čakovati, da bo to prineslo bistveno skrajšanje 
časa preiskave ali sodnega postopka.

Primer nikoli ne »stoji«
Vsak, ki postane direktor policijske uprave, 

prevzame nahrbtnik predhodnika z nereše-
nimi primeri. Kaj je z ropi bank, pošt? Ni ne 
denarja ne roparjev.

Letos sta še nepreiskana rop poštnega vo-
zila na Koroškem in rop zlatarne v Radečah, 
kjer je določen krog osumljenih že znan, lani 
so bili štirje večji ropi finančnih ustanov, ne-
kaj nepreiskanih ropov je še iz preteklosti. 
Tu gre za zapletene preiskave, saj se v večini 
primerov srečujemo s storilci iz tujine in tudi 
pri preiskavi teh ropov je to že potrjeno. V 
zadnjih letih opažamo, da gre za državljane 
nekdanje Jugoslavije, ki pri nas storijo ka-
znivo dejanje, potem pa se vrnejo domov. 
Dokazovanje je takrat težje.

Tudi nekaj umorov je še nepreiskanih, a po-
licija vedno govori o »intenzivni preiskavah«. 
Kaj te pomenijo?

Jože Senica, sicer Korošec, je s svojim delom policiji zvest že 18 let, večino tega ravno celjski policijski upravi. Je 
magister varstvoslovja, kot kriminalist pa je delal med drugim na področjih mladoletniške kriminalitete, boja proti 
terorizmu in organizirane kriminalitete. Leta 2008 je prevzel vodenje sektorja celjske kriminalistične policije, od maja 
letos pa je novi direktor celjskih policistov. »Ljudje imajo pravico imeti pomisleke, a mislim, da 18 let delovne dobe 
skoraj na vseh področjih dela v policiji tudi pove, da izkušnje vendarle imam. Sem pa odprt za nova znanja,« odgovarja 
kolegom v lastnih vrstah, ki menijo, da je napredoval prehitro. Nam pa na vprašanje, ali se čez pet let vidi v Ljubljani, 
kamor je odšlo kar nekaj njegovih predhodnikov, previdno odvrne: »V tem trenutku je tako, kot je, čisto v redu.«

Dokler zadeva ni rešena in ni storilca, kri-
minalisti ne nehajo delati na tem primeru. 
Ne glede na to, ali gre za dogodek, za kate-
rega je na začetku jasno, da je šlo za umor, 
ali gre za pogrešano osebo, kjer sumimo, da 
je žrtev kaznivega dejanja.

So »intenzivna preiskava« ponovna zasli-
šanja? Verjetno se ne čaka zgolj na infor-
macije koga, ki bi o neki nerešeni zadevi 
kaj vedel?

Za vsako preiskavo je narejen natančen 
načrt dela. Seveda pride od faze, ko je manj 
aktivnosti, takrat se pristopi drugače, ali z 
analitično obdelavo podatkov ali s ponovnim 
preverjanjem dejstev. Morda se v preiskavo 
vključijo drugi kriminalisti. Včasih dobimo 
kakšne podatke o nekem nerešenem primeru 
med preiskovanjem drugega. Nikoli pa se 
ne zgodi, da primer »stoji«. Razumljivo je, 
da ljudje niso zadovoljni – in tudi mi nismo, 
dokler ni storilca. Težko pa je, ko preiskava 
traja, pojasniti, da izvajamo kup aktivnosti, 
čeravno se na zunaj tega ne vidi. Tak primer 
je bila »koroška deklica«. Dokler se vse ni 
končalo, nismo mogli povedati, da smo v 
preiskavi resnično naredili ogromno.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: GrupA

»Ravno celjska policijska uprava je že kar ne-
kaj časa ena najbolj kadrovsko podhranjenih. 
Največje pomanjkanje policistov je na Policijski 
postaji Žalec in Postaji mejne policije Bistrica 
ob Sotli. V zadnjem mesecu se je upokojilo 14 
policistov, pogoje jih je imelo 37. Večina jih še 
čaka, kaj bodo prinesli varčevalni ukrepi.«

»Policist, ki je zadovoljen s svojim statusom, 
tudi opravi naloge na najvišji profesionalni rav-
ni. Slab položaj policista zagotovo vpliva na mo-
rebitno možnost koruptivnega ravnanja, ne mo-
rem pa reči, koliko bi na to vplivalo nižanje plač. 
Upam si trditi, da imamo poštene policiste.«
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 … 132 … 244 … 373 … 434 … 526 … štejem in še ne pre-
štejem vaših dopisnic s kuponi za izlet z Zelenim valom, 
ki bo 16. junija. Takrat bo naša zelena karavana namreč 
krenila na pot s 40 potniki, izžrebanimi v javnem žrebu 6. 
junija. Potepali se bomo v času oddaje Zeleni val na Radiu 
Celje, 6. junija, med 11. in 12. uro. V boben za javni žreb 
bodo šli vsi kuponi, vključno z današnjim osmim in hkrati 
zadnjim, ki bodo prispeli pravočasno na naš naslov.

Kopriva 
ne pozebe

Današnja zgodba naj bodo 
spomini in napotki o našem 
druženju v oddaji in na izle-
tih z vami.

Oddaja z naslovom Zeleni 
val ima petnajstletno tradicijo. 
In še en jubilej hkrati praznu-
je letos – desetletnico prvega 
izleta! Tega datuma se bodo 
seveda bolje spomnili naši 
prvi izletniki, ki prav gotovo 

nosijo v srcu ali na fotografi-
jah še veliko lepih utrinkov 
s poti po cvetočih travnikih 
izpod Gozdnika, kjer je vsako 
leto cilj izleta v zeleno. Učno 
uro v naravo tako zdaj leto za 
letom ponavljamo z vrnitvijo 
na iste zelene poljane, ko je v 
najlepšem mesecu, rožniku, 
preproga travnih bilk najbolj 
bogata. Prav tako se že vrsto 

let pred sprehodom z zeli-
ščarko Faniko Burjan, ki nas 
sprejme na prizorišču gosto-
ljubne koče Lovske družine 
Griže, o sajenju, vzgoji, na-
biranju in sušenju zdravilnih 
zeli podučimo v Žalcu v vrtu 
zdravilnih in aromatičnih ra-
stlin Inštituta za hmeljarstvo 
in pivovarstvo Slovenije, po 
katerem nas vodi mag. Na-
taša Ferant. Kar nekaj let 
zapored nas za zajtrk z do-
brotami iz pekarne v Levcu 
pred Kmetijsko zadrugo Pe-
trovče prestreže gostoljubna 
družina Kuder … Harmoni-
kar raztegne meh in veselje 
na obrazih naših potnikov, 
ki potem uživajo pod zeleno 
kapo Gozdnika do poznih po-
poldanskih ur ob zvokih, tudi 
že po tradiciji, Ubranih strun 
se zlepa ne razblini.

Olimje za jubilejno 
leto
V letu jubilejne oddaje želi-

mo potnike, med njimi je vse 
več moških ljubiteljev narave 
in zdravilnih zelišč, še pose-
bej nagraditi za njihovo zve-
stobo. Zato je čas, da vam v 
kotičku, v katerem smo vam 
ob kuponu objavljali zanimi-
ve zgodbe o ljudeh, društvih 
in posameznikih iz sveta ze-
liščarstva, zaupam še prijetno 
novico: da bomo namreč iz 
prej opisane tradicionalne 
poti letos prvič izletnike 
popeljali v samostan Olimje 
v staro zeliščarsko lekarno. 
Tam nas bo pod križnimi 
oboki stare lekarne sprejel 
brat Jože in nas popeljal v 
svet naravnega zdravilstva in 
zeliščarstva …Vsega vam ne 

smemo odkriti prezgodaj, saj 
vas ne želimo prikrajšati za 
užitke in radovednost, ki jih 
boste deležni od zgodnjega 
jutra tistega lepega dne do 
večera, ko se bomo vrnili v 
dolino.

Napotki iz prve 
roke
Tistim, ki vam bo žreb na-

klonjen in boste odpotovali 
z nami na pot v zeleni dol, 
čestitamo! Ostalim želimo, 
da ostanete prijatelji naše 
oddaje in sodelujete z nami v 
kontaktnih oddajah, v katerih 
gostimo znane strokovnjake 

s področja zeliščarstva in si 
izmenjujemo uporabne in 
preizkušene nasvete in recep-
te. Nekatere smo pred nekaj 
leti zbrali v knjigi Kuharske 
bukve – zdravilna zelišča, 

Utrinek z lanskega sprehoda pod Gozdnikom. Fanika Burjan: »Kopriva ne pozebe in je moja najljubša 
zdravilna roža.«

čaji in čajne mešanice, ki jo 
je mogoče kupiti v oglasnem 
oddelku naše medijske hiše 
in v naši družbi na dan izleta, 
16. junija.

Vaša MATEJA PODJED

Kar morate vedeti in kar vam priporočamo, je: da posluša-
te javni žreb 6. junija med 11. in 12. uro, da dan ali dva zatem 
počakate poštarja, ki bo potrdil novico o žrebu s pismom iz 
naše medijske hiše. Da se vremenski napovedi primerno 
obujete in oblečete in da si pravočasno navijete budilko, saj 
bomo letos z glavne avtobusne postaje v Celje krenili že ob 7. 
uri zjutraj! Ta dan bomo poskrbeli za dobro voljo in hrano, 
kakšen evro za pijačo ali nakup pa le vzemite s seboj. Na pot 
bomo krenili ob vsakem vremenu, saj veste: » … kopriva ne 
pozebe.« Veselim se srečanja z vami.
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AutoCad 
olimpijada 2012

V italijanskem mestu Rovereto je od 2. do 4. maja 2012 
potekala mednarodna AutoCad olimpijada, na kateri so 
sodelovali tudi dijaki slovenskih gradbenih šol. Domače 
barve so branili dijaki gradbenih šol iz Novega mesta in 
Celja.

Tekmovanja sta udeležila Luka Čepin in Boštjan Kopinšek, 
oba dijaka Šolskega centra Celje, Srednje šole za gradbeni-
štvo in varovanje okolja. Dijaka se izobražujeta po programu 
gradbeni tehnik, skozi znanje računalniškega programa Au-
toCad pa ju vodi in usmerja mentorica Lidija Jurički. V kon-
kurenci 48 tekmovalcev, je Luka Čepin zasedel 10. mesto, 
Boštjan Kopinšek pa 7. mesto in v Italiji osvojil še lovoriko 
najboljšega tujega tekmovalca. Srednja šola za gradbeništvo 
in varovanje okolja, se lahko v znanju računalniškega pro-
grama AutoCad, pohvali že s štirimi lovorikami najboljšega 
v državi in dvema najvišjima lovorikama na mednarodni 
olimpijadi.

V prihodnje si organizator AutoCad olimpijade in vsi so-
delujoči želijo, da bi se tekmovanje še razširilo, s čimer bi 
skozi prijetno izkušnjo ter druženjem čimbolj povezali di-
jake evropskih šol, njihovo znanje pa nagradili z bogatimi 
nagradami, kot vsako leto doslej.

Lidija Jurički, Boštjan Kopinšek, Luka Čepin

V sredo, 25. aprila se je 
v Narodnem domu zaklju-
čil festival vseh slovenskih 
medijskih in grafičnih šol, 
Vetrnica. Festival se je le-
tos zgodil že tretjič, tokrat 
pod organizacijsko taktirko 
Srednje šole za strojništvo, 
mehatroniko in medije in 
z naslovom Stare besede, 
nove podobe.

Dijaki so v preteklih mese-
cih ustvarjali na šestih me-
dijskih področjih; animacija, 
film, koledar, spletna pred-
stavitev, plakat in ilustraci-
ja. V vsaki kategoriji so bili 
štirje nominiranci in en zma-
govalec. Dijaki so nad festi-
valom navdušeni, saj jim le 
ta omogoča, da svoje izdelke 
prvič predstavijo javnosti in 
strokovnjakom z medijskega 
področja. Poleg možnosti, da 
se predstavijo javnosti, pa so 
organizatorji letošnjega festi-
vala poskrbeli za čudovite 
nagrade, ki so jih zmagoval-
ci prejeli. To so predvsem 

Vetrnica v novih podobah
izobraževanja na različnih 
medijskih inštitucijah, med 
drugim tudi na RTV.

Na zaključni prireditvi so 
dijaki Srednje šole za stroj-
ništvo, mehatroniko in me-
dije dokazali, da so res pravi 
talenti na vseh področjih, ki 
se jih mediji dotikajo. Rdeča 
nit prireditve je bila glasba 
umrlih zvezd, ki so jih odlič-
no izvedli prav dijaki. Tako 
smo lahko slišali imitacijo 
Whitney Houston, Amy Wi-
nehouse, Elvisa Presleya, Ja-
nis Joplin, Tošeta Proeskega 
in drugih, ki so zaznamovali 
medijski prostor.

Publika je bila nad celj-
skimi dijaki in organizatorji 
navdušena in po prireditvi je 
bilo slišati, da bo podobno 
prireditev težko ponoviti. 
Naslednje leto bo v jabolko 
ugriznila Ekonomska gim-
nazija in srednja šola Rado-
vljica, kjer prav tako izvajajo 
program medijski tehnik.

MZ

Slovenska filantropije je 
že tretjič organizirala akcijo 
Dan za spremembe. Letos je 
bilo to 21. aprila. Preko pro-
stovoljnih aktivnosti se spod-
buja povezovanje skupnosti. 
Organiziranih je bilo 35 akcij 
v 75 krajih po Sloveniji.

Tudi v Domu starejših Šen-
tjur smo se želeli pridružiti tej 
akciji. 18 prostovoljcev župnij-
ske Karitas, odraslih skavtov, 
Mladinskega centra in dijakinj 
Srednje zdravstvene šole iz 
Celja, ki opravljajo prostovolj-
no delo v Domu, smo pove-
zali v skupno akcijo z name-
nom omogočiti stanovalcem 
Doma starejših Šentjur ogled 
Šentjurjevega sejma. Društvo 
paraplegikov iz Celja nam je 
prijazno odstopilo kombi in 
šoferja za prevoz stanovalcev 
na invalidskih vozičkih, dom-
ski kombi pa je vozil samostoj-
no pomične stanovalce, ki so 
jih po sejmu tudi popeljali 
prostovoljci.

Stanovalci so bili iskreno 
hvaležni in srečni. Da so si 

Dan za spremembe

lahko ogledali zanimive stoj-
nice in doživeli sejemski utrip 
in tako podoživeli marsikate-
ri lep trenutek iz mladosti. 
Nenačrtovano srečanje naše 

stanovalke s svojim sinom, ki 
je razstavljal na sejmu, je bilo 
še posebej ganljivo.

Po odzivih sodeč pa so tudi 
prostovoljci doživljali drago-

cene občutke, ko so videli, 
koliko dobrega so dali našim 
stanovalcem.

JAZBEC BARBARA

Ko se zbere 
velika družina

Sredi aprila je se srečala velika Koroščeva rodbina. Najprej 
so se zbrali pri maši v cerkvi Matere božje v Vitanju, nato pa 
so prijetno druženje nadaljevali v Slovenskih Konjicah.

Marija in Franc Iršič sta imela 16 otrok, od katerih živita 
še Valčka in Ivanka. V naslednji generaciji so jima otroci 
priskrbeli 30 vnukov, od katerih jih živi še 23. Če bi se vsi 
odzvali povabilu, bi se zbralo okoli 217 članov rodbine. Žal 
jih je prišlo manj kot pol, torej približno 100. AB
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Polepšali šolo in 
njeno okolico

Dan Zemlje v OŠ Lava 
že sedem let pripravljamo 
pod naslovom Zemlja pleše. 
Letošnja tema je bila Polep-
šajmo okolico šole in šolo.

Z učenci smo pripravili 28 
delavnic, v katerih so ustvar-
jali iz odpadnih materialov 
različne izdelke za dekoraci-
jo šole, nekaj skupin je ure-
jalo gredice in sadilo rože, 
na novo smo uredili veliko 
cvetlično gredo ob glavni 

dovozni poti, ob kateri smo 
nasadili mačjo meto, ki smo 
jo sami vzgojili v šoli, pre-
barvali smo klopi, na katerih 
radi posedajo tako otroci kot 
odrasli, ki se sprehajajo tod 
mimo, izdelali oglasne table, 
ki bodo opozarjale sprehajal-
ce psov, ki vztrajno puščajo 
za seboj sledi, pripravili 
zunanja igrišča …. Izjemno 
smo veseli, da se nam vsako 
leto pridruži veliko staršev, 

ki pomagajo voditi delavnice 
in skupaj z učenci ustvarjajo. 
Prav tako pa tudi kar nekaj 
krajanov vsako leto obišče 
delavnice in z velikim zani-
manjem spremljajo, kaj vse 
učenci zmorejo ustvariti.

Zaključek je izzvenel v 
duhu teka za podnebne spre-
membe in solidarnost, saj 
smo se preteklo leto vključili 
v akcijo slovenske Karitas.

MARIJANA KOLENKO

Že drugo leto zapored je 
bila na šoli športna priredi-
tev Šport špas.

Prvošolci so se odpravili 
v Šenek. Gašper iz 1. b nam 
je zaupal, da je užival, ko je 
opazoval gasilce, ki so poka-
zali, kako se v primeru nesreč 
poškodovana oseba rešuje iz 
avtomobila. Njegov oče Bran-
ko pa je dodal, da je bilo lepo 
pogledati nastopajoče otroke, 
ki so imeli domiselne gibal-
ne točke in da je bilo prijetno 
preživeti dopoldan z otroki na 
malo drugačen način. Drugo-
, tretje- in četrtošolci so se od-
pravili proti Slatinam, kjer so 

jih poleg gasilcev pričakali še 
lovci. Ostale so poti zanesle 
na Vimperk, v lovsko kočo, 
na igrišče Ločica in na igrišče 
na Bregu.

Šenek pa je bil še posebej 
obiskan kraj. Veronika iz sed-
mega razreda, ki je bila tam 
s hortikulturnim krožkom, 
nam je povedala, da so na-
birali zdravilne rastline in iz 
njih kuhali čaje. Devetošolka 
Polona pa je našla navdih za 
ustvarjanje risb, spremljale 
pa so jih članice likovne sek-
cije Polzela.

Prireditev se je zaključila 
na šolskem igrišču, kjer so 

podelili priznanja za najšte-
vilčnejšo družino ter najsta-
rejšega in najmlajšega člana. 
Najmlajši član Matic Kaligaro 
je štel komaj 7 mesecev, naj-
starejši Peter Hrastnik pa 73 
let. Najštevilčnejši družini sta 
bili tokrat družina Štiglic in 
družina Marton (obe 6 čla-
nov). Pred tem smo seveda 
poskusili odlično gobovo 
juho, pečen krompirček, 
mlečne izdelke, sadje in … 
Za vsakega se je kaj našlo, 
za kar gre zahvala različnim 
društvom in kuhinji OŠ Pol-
zela.

INA POTEKO, 9. a

Šport špas na OŠ Polzela

Bili smo v šoli v naravi v 
Žusterni pri Kopru.

Zjutraj, ko smo se zbu-
dili, smo odšli na jutranjo 
telovadbo. Po zajtrku smo 
odhiteli v pristanišče Koper. 
Vkrcali smo se na ladjo Zla-
toperko. Pluli smo mimo Rta 
Madona, Izole in Strunjana, 
da smo prispeli do Pirana. V 
Piranu smo odšli na slado-
led. Ogledali smo si Tartini-
jev trg in akvarij. V akvariju 
so bili ribe, morski list in 
celo morski pes. Odpravili 
smo se v pristanišče. Na lad-
ji se mi je med vožnjo zelo 

Šola v naravi
vrtelo. Po dveh urah vožnje 
smo končno prispeli do Ko-
pra. Takoj, ko smo prišli do 
hotela, smo odšli na kosilo. 
Pri pouku smo pisali razgle-
dnice in dnevnik. Nato smo 
plavali. Spustili smo se po 
toboganu.

Ocenjevali so nam sobo. 
Mitja in jaz sva dobila de-
set točk. Imeli smo učno 
uro. Dobili smo učne liste 
za slovenščino in zemljevid 
Slovenije. Sledila je večerja. 
Nato smo odšli na igrišče in 
Vranšane premagali v boju 
med dvema ognjema. Za 

nagrado smo lahko ostali 
na igrišču. Vsi smo bili ve-
seli. Zvečer smo lahko na 
televiziji gledali prvi polčas 
nogometa.

ALJOŠA LUKMAN, 4. b
POŠ Tabor

V okviru projekta Evropska vas je naša šola 
letos raziskovala Nizozemsko. Svojo razisko-
valno vnemo smo usmerili v preučevanje 
nizozemske zgodovine, kulinarike, geograf-
skih značilnosti. Izdelali smo mline na veter 
iz odpadne embalaže, cokle in tulipane iz 
gline, spekli prave holandske miške. Seveda 
nismo pozabili na kraljevo družino.

Dan Evropske unije, ki ga praznujemo de-
vetega maja, je bil na OŠ Ljubečna prav pose-
ben dan. Obiskal nas je namreč nizozemski 
veleposlanik, gospod Jos Douma. Razkazali 
smo mu šolo, igrišče, ga popeljali med naše 

drugošolce, ogledal si je pouk biologije in 
geografije. Nazadnje nas je pot vodila še v 
šolsko knjižnico, veleposlanik je bil navdu-
šen nad izborom knjig, ki jih šolska knjižnica 
nudi učencem.

Ogledali smo si tudi stojnice posameznih 
šol v mestnem jedru. V predstavitveni toč-
ki naše šole je sodeloval tudi veleposlanik 
s kratkim nagovorom vseh zbranih. Pouda-
ril je, da kljub kriznim časom vidi v takšni 
prireditvi tisti žar Evrope, ki ga je vredno 
spoštovati in gojiti še naprej.

KATJA MEDVED

Obisk nizozemskega 
veleposlanika

Petek, 1. 6. 2012, 20.30,

ali Narodni dom Celje
(odvisno od vremena)

s solistko, harfistko 
Dirigent: Simon Dvoršak
Vstop prost.

aktivne pocitnice

za otroke od 6 do 10 let

- ustvarjalne delavnice
- športne aktivnosti
- pravljične urice
- otroške igre
- še in še ...

od 02. do 06. julija
in od 27. do 31. avgusta

040 50 20 60

prijave do 22. junija 2012
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Franček 
iz terarija
Dobrodušni zeleni legvan je maskota 
II. osnovne šole Celje

Zeleni legvan živi v tropskih predelih Južne in Srednje 
Amerike. Njegovo življenjsko okolje je v drevesnih kro-
šnjah, potrebuje bližino vode in rad se kopa. Samec lahko 
zraste v dolžino več kot 2 metra in tehta do 4 kilograme. 
Samička izleže od 10 do 15 jajc, iz katerih se izvalijo mla-
diči. Sodi med zaščitene, žal pa v nekaterih državah še 
vedno velja za kulinarično specialiteto.

Takole se legvan Franček rad sprehodi izven svojega terarija.

Sabina Vizjak poskrbi za Frančka vsak konec tedna, med prazniki in 
počitnicami.

V kotu šolske jedilnice ima svoj dom. V velikem stekle-
nem terariju je stalno okrog 30 stopinj, v njem so bazen-
ček z vodo, leseno skrivališče in veje, po katerih se lahko 
plazi. Očitno ga trušč in otroški živžav prav nič ne motita, 
prej nasprotno, pravijo njegovi skrbniki. Med počitnicami, 
ko vsega tega ni, mu je namreč prav dolgčas.

Občasno se lahko spreho-
di tudi izven steklenega do-
movanja, saj ni nevaren, le 
krempeljce ima bolj ostre in 
vam lahko poškoduje obla-
čila, če ga želite pestovati. 
Prvošolčki se z njim spo-
znajo že takoj na začetku, ko 
prestopijo šolski prag, lahko 
ga pobožajo in tako izgubi-
jo strah, če jim Frančkova 
pojava najprej zbuja grozo. 
Celo ravnatelj Igor Topole ga 
včasih gosti v svoji pisarni ali 
pa Frančku med počitnicami 
dajo na razpolago kar celo 

učilnico, v kateri lahko ne-
moteno raziskuje ali se sonči 
na okenski polici.

Legvan namesto 
pitona
Pred leti je šola sodelova-

la z eno od švedskih šol in 
ravnatelju je bila všeč njiho-
va metoda s pitonom. Imeli 
so ga namreč v knjižnici in 
če so bili otroci nemirni pri 
pouku, so jih poslali delat 
družbo pitonu. Menda je do-
bro delovalo na otroke, da so 
ga lahko božali, si ga obesili 

okrog vratu … Žal ravnate-
ljeva ideja o pitonu v Celju 
ni požela navdušenja, saj se 
učiteljice niso videle v vlogi 
kačjih skrbnic. Zato so kupi-
li raje legvana in Franček je 
tako našel novi dom.

Ko je bil še majhen, so zanj 
skrbeli otroci. V šestih letih, 
odkar ga imajo, pa je zrasel 
v več kot meter in pol dol-
go »zverino«, zato so si skrb 
zanj razdelili odrasli: najprej 
večinoma učiteljica Andreja 

Vahen in vsa leta do upoko-
jitve tajnica Darija Pirnat, 
zadnja leta pa mu hrano in 
vodo čez teden dajejo čistil-
ke – tiste, ki se ga ne bojijo … 
Konec tedna, med prazniki 
in počitnicami pa je skrb 
zanj prevzela učiteljica Sa-
bina Vizjak, ki stanuje blizu 
šole. Pravi, da ima rad, če ga 
poškropi z vodo po celem 
telesu ali če ga »počoha« po 
čelu. Najraje hrusta rukolo in 
blitvo, banane in jagode in še 
kaj. S tem je malo več težav 
pozimi, v teh mesecih pa bo 
imel več kot dovolj vsega. Na 
začetku je bilo treba prebrati 
veliko literature o tem, kako 
ga negovati, celo salmone-
lo so mu morali pozdraviti 
s pomočjo veterinarja, zdaj 
pa z njim ni posebnih težav. 
Razmišljajo celo, da bi mu 
še povečali domovanje. Da 
se dobro počuti, je dokazal 
tudi ob našem obisku, ko se 
je brez strahu sprehodil med 
otroki v jedilnici in ko mu 
očitno ni bilo najbolj všeč, 
ko je moral nazaj v svoje 
stekleno domovanje.

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA

IŠČEMO TOPEL DOM

Uradne ure zavetišča Zonzani: od ponedeljka do petka 
od 8. do 16. ure; ogledi psov: od ponedeljka do petka od 
12. do 16. ure. Telefon: 03/749-06-00; internetni naslov 
www.zonzani.si

Na območju Celja so našli psičko Azro in njene igrive 
mladičke, stare približno dva meseca. Psičke mešanke 
si ogledate na fotografi jah in si katero od njih izberete v 
zavetišču Zonzani.

Toja

Dida

Ula

Joja
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VODNIK Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

UE CELJE

UE LAŠKO

UE MOZIRJE

UE SLOVENSKE KONJICE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

UE VELENJE

UE ŽALEC

TOREK, 29. 5.

17.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura z Ireno 
Verbič

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
pripoveduje Romana 
Bonno

18.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Zaključek plesne 
produkcije OŠ Petrovče

19.00 Velenjski grad
Javna vaja krožka
kitara z gosti v okviru 
univerze za tretje 
življenjsko obdobje

19.00 Glasbena šola Velenje
Nauk o glasbi 3
zabavno preverjanje 
znanja nauka o glasbi za 
učence tretjega razreda

19.30 Narodni dom Celje
Balkan express
a cappella koncertni večer 
z Oktetom 9

19.30 Kulturni dom Šmarje pri 
Jelšah
Od jeseni do pomladi
zaključna prireditev 
študijskega leta univerze 
za tretje življenjsko 
obdobje

SREDA, 30. 5.

10.00 Fakulteta za management 
Celje
Dolores Ponoš
odprtje razstave 
umetniških del mlade 
celjske umetnice

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Pravljica pri Mišku 
Knjižku
pravljične dogodivščine z 
Dragico

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic
pripoveduje Vesna Gaber 
Podhovnik

18.00 Kulturni dom Velenje
Zlata ptica
predstava za otroke ob 
praznovanju 60-letnice 
Vrtca Velenje

19.30 Glasbena šola Celje
Koncertni abonma
nastopata Nicolas 
Arsenijevic, saksofon, in 
Zoltan Peter, klavir

19.30 Narodni dom Celje
Vokalna skupina Cvet
koncert; gostje oktet TEŠ iz 
Šoštanja

ČETRTEK, 31. 5.

9.00 Knjižnica Kozje
Šege in pesmi pod lipo 
domačo
predstavitev ljudskega 
izročila našega naroda

16.00 do 18.00 Ribnik Vrbje
Jezdenje ponijev

17.00 Narodni dom Celje
OŠ Frana Kranjca Celje
nastopajo šolski pevski 
zbori, vokalna skupina in 
Polule band

19.00 Savinov likovni salon Žalec
Dijaki gimnazije Celje 
– Center
odprtje razstave likovnih 
del dijakov umetniške 
gimnazije likovne smeri

19.00 Hmeljarski dom Petrovče
Srečen zakon
komedija KD Šmatevž

19.30 SLG Celje
M. McDonagh: 
Obdlanjenje v Spokanu
Abonma po posebnem 
razporedu in izven

19.30 Glasbena šola Velenje
Koncert dijakov 
vzporednega 
izobraževanja Glasbene 
šole Velenje

20.00 Celjski mladinski center
Mehika
potopisno predavanje

20.00 Dom kulture Velenje
Udar po moško
komedija v izvedbi Vida 
Valiča & Denisa Avdića

Spored 29. in 30. 5.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Projekt X – komedija
18.50
Delfi n – animirana družinska 
pustolovščina, sinh.
15.00, 17.00
Zrcalce, zrcalce – družinska 
komična drama, sinh.
16.25
Ulični ples 2 – plesno-glasbeni 
fi lm, 3D
16.45
Maščevalci – akcijska pustolo-
vščina, 3D
21.05
21 Jump Street – komedija
21.15
Kaj pričakovati, ko pričakuješ? 
– romantična komedija
16.20, 18.40, 21.00
Temne sence – misteriozni dra-
ma
20.50
Jekleno nebo – znanstveno-fan-
tastična črna komedija
19.05
Diktator – komedija
15.10, 16.30, 17.10, 18.30, 19.10, 
20.30, 21.10
Možje v črnem 3 – akcijski 
znanstveno-fantastični kome-
dija, 3D
16.00, 18.20, 18.45, 20.40
Možje v črnem 3 – akcijski znan-
stveno-fantastični komedija
16.40, 19.00, 21.20

SREDA in ČETRTEK
21.00 Pobalinka – drama

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

PEUGEOT 206 SW Style 1,4 HDi, letnik 2006, 
5 vrat, avtomatska klima, 89.000 km, 
diesel, prva lastnica, odlično ohranjen, 
garažiran, prodam. Telefon 041 675-
415. 2107

STROJI

PRODAM

KOSILNICO Sip Roto 170, 4 diski, prodam. 
Telefon (03) 5461-380. 2074

DOBRO ohranjen traktor Tomo Vinkovič TV 
420 ugodno prodam. Več informacije po 
telefonu 051 362-125, (03) 749-3136.
 2095

FREZO za Tomo Vinkovič 730 prodam. Tele-
fon 734-7618, 041 641-980. 2094

NAKLADALKO Sip 17 prodam po ugodni ceni. 
Telefon 041 763-881. 2093

POSEST

PRODAM

V ŠMARJU pri Jelšah, v centru mesta, Can-
karjeva ulica 4, prodamo enosobno sta-
novanje, 43 m², adaptirano leta 2008, 
¾ nadstropje, v celoti opremljeno, zame-
njana okna, radiatorji i proti vlomna vho-
dna vrata, adaptirana kopalnica, balkon, 
stanovanje na južni legi. Cena 45.000 
EUR. Telefon 041 791-558. 1927

ODDAM

V MIRNEM, čudovitem zalivu Slivniškega 
jezera, tik ob obali, dajemo v najem 
dvostanovanjsko hišo. Preživite poceni 
poletne počitnice v bližini svojega doma. 
V jezeru lahko lovite ribe in izvajate vo-
dne športe. Na voljo so še parkirni pro-
stor, počitniške prikolice in avtodomi. 
RTG, Slivniško jezero, d. o. o., telefon 
031 641-814. 1994

STANOVANJE

ODDAM

OPREMLJENO stanovanje za dve do tri osebe 
oddam. Telefon 051 329-450, 041 650-
737. 2033

STANOVANJE v dvostanovanjski hiši, na de-
želi, na lepi lokaciji v okolici Planine pri 
Sevnici, oddam mlajšima upokojencema. 
Možnost obdelave lastnega vrta. Telefon 
051 636-812. 2070

ENOSOBNO in dvosobno stanovanje oddam 
v najem. Telefon 041 961-882. 2088
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NOVI TEDNIK

RADIO CELJE

UREDNIŠTVO

AGENCIJA

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na 
dom. V prosti prodaji stane torko-
va izdaja 1,10 EUR, petkova 1,30 
EUR. Naročniki plačajo za obe 
izdaji na mesec 8,70 EUR, kar po-
meni, da prihranijo, saj v poprečju 
izide devet številk na mesec.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 
2 % pri plačilu za tri mesece.

PRILOGA TV-OKNO prinaša vsak 
petek 48 barvnih strani televizij-
skega sporeda in zanimivosti iz 
sveta glasbe in zabave.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov in 
ene čestitke na Radiu Celje, življenje pa si lahko pocenijo z našo kartico 
ugodnih nakupov.

OB TORKIH – IZ VAŠEGA KRAJA  – OB PETKIH – ZGODBE S CELJSKEGA

Ženitna posredovalnica

Z au pa n j e
za vse generacije,

brezplačno za ženske do 48 let.

Tel.: 031/836-378
03/5726319

Leopold Orešnik, p.p. 40, Prebold

APARTMAJE v Biogradu na moru zelo ugo-
dno oddam. Cena po dogovoru. Telefon 
00385 98162-21048.� p

ŽIVALI

Prodam

NESNICE, rjave, grahaste, črne, tik pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava na 
dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon (02) 
582-1401.� p

BELE piščance, krmljene z gensko nespre-
menjeno hrano, zadnje dni pa samo z 
žiti, stare 3 tedne, prodam. Telefon 031 
858-087.� p

DVA kozlička in dve kozi z mladiči prodam. 
Telefon 070 854-553.� 2096

PRAŠIČA, težkega približno 120 kg, pro-
dam v Šentjanžu. Telefon 031 642-504.
� 2102

KRAVO simentalko, pašno, staro 3 leta, 
prodam. Telefon (03) 5738-280.�2105

TELICO simentalko, staro 6 mesecev, pro-
dam. Telefon 041 866-612.� 2108

KUPIm

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo takoj, 
kupim. Telefon 041 653-286.� Š�56

VSE vrste krav in telic za izvoz odkupuje-
mo. Plačilo takoj. Telefon 040 647-223.
� Š�575

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi naše 
drage

ZOFIJE 
KNEZ

iz Lažiš 10 pri Dobju

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti, izrazili sožalja ter darovali cvetje, 

sveče in za svete maše.
Še enkrat vsem in vsakemu posebej iskrena hvala.

Vsi njeni
L�132

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal 
in nate spomin 
bo večno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage žene, 
mame, babice, tašče, sestre, 

svakinje in tete

PAVLINE KUGLER
iz Šmartnega v Rožni dolini 25 

(24. 1. 1942 – 6. 4. 2012)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, znancem, sosedom in vsem, ki so jo pospremili 
na zadnji poti, darovali cvetje, sveče ter nam pisno 
in ustno izrazili sožalja. Lepa hvala g. župniku Igna-
cu Magdiču, pogrebni službi Ropotar, pevcem, DU 
Šmartno in govornici Darji Gardina za ganljive besede 
slovesa. Hvala tudi vsem tistim, ki ste nam v težkih 

trenutkih kakor koli pomagali in stali ob strani.

Žalujoči vsi njeni
2084

V  S P O M I N

KARLU 
WEBRU

iz Velikih Gorelc 17, Sv. 
Lenart nad Laškim

Le kdo pozabil bi gomilo, v kateri tvoje zlato srce 
spi, ki bilo mi je vdano do zadnjega tvojega je dne.

Žalujoči: žena Marija, sinova in hčerka z 
družinami

2002

KRAVO ali telico za rejo, iz ekološke reje in 
vse vrste krav in telic za zakol, kupim. 
Plačilo takoj. Telefon 041 544-270.
� Š�68

KRAVE in telice za zakol ter teleta, od 120 
do 200 kg, kupim. Telefon 031 743-351.
� 1725

KMETIJSKI 
PRIDELKI

Prodam

KAKOVOSTNO belo in rdeče vino, možna 
dostava, ugodno prodam. Telefon 031 
382-735.� p

JABOLČNIK iz starih sort jabolk, naravno ki-
san, prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
041 523-820, Prebold.� 1942

KORUZO prodam. Telefon 041 649-414.
� Š�96

KUPIm

KOŠNJO sena kupim. Telefon 041 920-949.
� 2063

OSTALO

Prodam

BUKOVA drva, hlodovina, metrska ali kratko 
nažagana, na paletah, z dostavo, (na 
zalogi briketi in peleti), ugodno prodam. 
Telefon 051 359-555; www.drva.info.�p

TV pretvornik General satellite digital ugo-
dno prodam ali menjam za stari moped 
ali dobro moško kolo. Telefon (03) 809-
5036, 041 838-425.� 2071

SUHA bukova drva, metrska ali razžagana, 
z dostavo, prodam. Telefon (03) 5772-
385.� 2080

NOSILCE za smuči, v kompletu, s prečkami 
Thule, za renoult in dve mladi kozi, 
srnaste pasme, prodam. Telefon 041 
228-420.� 2100

VOZIČEK za dvojčke Easywalker duo, svetlo 
zelen, zelo ohranjen in moderen, pro-
dam. Telefon 031 336-445.� p

STAREJŠI poslovni objekt s stanovanjem in 
firmo v mirovanju ugodno prodam naj-
boljšemu ponudniku. Ugodno prodam 
vrstno hišo z gospodarskim poslopjem, 
kompletno obnovljeno, volvo V 50 2,4 i, 
letnik 2004 in volvo V70 2,4 d, letnik 
2003, vse okolica Laškega, v bližini la-
ških term. Telefon 0049 17032-02454, 
031 423-043.� 2101

KUPIm

KOVINE in stare avtomobile kupim. Odvoz 
takoj. Telefon 070 364-288.� 2075

GARAŽNA vrata, lesena, malo rabljena, 
višina 2 × 2,05 m, kupim. Telefon 041 
724-440.� 2099

ZMENKI
60-letni moški želi spoznati žensko iz omrež-

ja (03). Telefon 040 392-570, dopoldan.
� 2006

MOŠKI v najlepših letih išče žensko za pri-
jateljstvo. Starost ni pomembna. Telefon 
041 961-882.� 2088

OSAMLJEN 63-letni, iz okolice Celja želi 
spoznati damo za resno zvezo. Pisne 
ponudbe pošljite na Novi tednik pod 
šifro CVETOČI MAJ.� 2098

PODJETNIK, 49, urejen, pošten, želi spoznati 
povprečno žensko za skupno življenje. 
Telefon 041 248-647.� 2103

VDOVA, simpatična, 56 let, mladostna, želi 
prijatelja. Telefon 041 248-647; agencija 
Alan.� 2104

RAZNO
POSOJILA za zaposlene in upokojence! 

Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe z 
nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. o., 
Mariborska cesta 86, 3000 Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600.� n

STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 
brezplačno odpeljemo. Miladin Golijan, 
s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 040 
465-214.� n

DVE telički simentalki, stari 3 tedne in 3 
mesece, prodam. Kupim osebni avto, 
prikolico za prevoz teličkov. Telefon 031 
840-282.� 1980

KOZOVINC d. o. o.,
Zagrad 41 a, 3000 Celje

ZAPOSLI:
• trgovca – vodjo trgovine s 
krovsko kleparskimi izdelki

• delavca v proizvodnji krovsko 
kleparskih izdelkov

INFORMACIJE: (03) 492-8223.
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Slačifanta

Zaročila sta se 5. maja in 
poročila prav tako 5. maja. 
Kot bi jima petica v najlep-
ših rezih krojila življenje. 
Nenazadnje je ženin Aleš 
Švab član vse bolj uvelja-
vljenega ansambla Petka. 
Sploh nič nenavadnega, da 
ju je duhovnik Marko Šraml 
v svojem slogu pospremil v 
skupno življenje z besedami: 
»Tale poroka je za ›petko‹. 
Da ne govorim o vaju, draga 
mladoporočenca – vidva sta 
namreč res čista ›petka‹.«

Aleš, doma iz Socke, že več 
kot desetletje živi za glasbo 
in od nje. Sicer lep poklic s 
še lepšim poslanstvom lahko 
mimogrede življenje obrne na 
glavo. In nekoč je nekdo zapi-
sal, da je 90 odstotkov življenj-
ske sreče ali nesreče odvisne 
od tega, kakšnega življenjske-
ga partnerja si izbereš. Ko je 
Aleš zagledal Majo, mu je ne-
kaj reklo, da bi lahko bila pra-
va. Svetlolaska na drugi strani 
je bila bolj previdna. Dokler ni 
po pol leta nenadoma ugoto-
vila, da je ob vsakem neodgo-
vorjenem vprašanju, ob vsaki 
težavi in ob vsakem prostem 
trenutku na drugi strani tele-
fona on. »Čeprav rad in veliko 
govori, sem hitro spoznala, da 
stvari ne olepšuje, ne zavija v 
celofan, da je odkrit in po-
šten.« Tako sta postala par in 
se po štirih letih poročila.

Maje domači fantje niso kar 
tako spustili iz rok. Ker so ve-
deli, da sta Aleš in njegova 
priča Franc Kotnik iz pravega 
testa, so na drugo stran pro-
nicljivo postavili takega, ki bi 
jima znal biti kos. Ženin se je 
za svojo drago v besedni dvo-
boj spustil kar z Mirom Klin-
cem. In jo uspešno odkupil.

Poročila sta se v Majini 

Prvi majski konec tedna 
je bil za družino Čokl iz 
Zibike še posebej slovesen. 
Mama Nežika in oče Hinko 
sta obeležila 50 let zakon-
skega življenja in ob tej pri-
ložnosti v cerkvi sv. Jerneja 
ponovila svoji zaobljubi o 
večni ljubezni. Pričakalo ju 
je tudi posebno preseneče-
nje, gasilski vodni špalir.

Gorčanetova Nežika iz 
Koretnega je bila brhko, iz-
redno pridno, prijazno in 
vedno nasmejano dekle. Ni 
čudno, da je Hinko Čokl iz 
bližnje Zibike »vrgel« oko 
nanjo, osvojil njeno srce in 
jo 4. maja leta 1962 odpeljal 
pred oltar. Zlatoporočenca se 
še danes dobro spominjata 
»ohceti« po stari lepi domači 
navadi, na kateri ni manjka-
lo dobre volje z domačimi 
godci. V petih desetletjih 

brez ovir na skupni poti se-
veda ni šlo. Večkrat obujata 
spomine, kako sta si ravno 
uredila skupno gnezdece, 
ko je prišel potres in hišo 
tako uničil, da se je ni spla-
čalo popravljati. A delovna, 
kot sta, sta kmalu postavila 
čisto novo hišo, zatem pa 
uspela obnoviti še ostale 
objekte na kmetiji, ki jima 
je dajala kruh. Nežika se je 
za dodaten zaslužek pogo-
sto odpravila še na tržnico in 
prodajala domače pridelke. 
Denarja pri hiši ni bilo nikoli 
veliko, a vseeno se trije sino-
vi – Janko, Boštjan in Duško 
– otroštva radi spominjajo, 
saj so se naučili živeti skro-
mno in ceniti vrednote, kot 
so ljubezen, spoštovanje in 
delavnost.

Kmetijo je prevzel naj-
mlajši sin Duško, kljub 

temu pa Nežika in Hinko 
ne počivata. Hinko skrbi za 
živino in kljub 77 letom še 
vedno obvlada vse traktorje 
in kmetijske stroje, tri leta 
mlajša žena pa vedno najde 
delo v kuhinji, na vrtu in 
njivi. Si pa znata vzeti čas 
tudi za svojo dušo. Hinko je 
strasten čebelar, Nežika pa 
med drugim članica Dru-
štva kmetic Ajda. Privoščita 
si tudi kakšen izlet, poseb-
no veselje pa jima seveda 
prinašajo vnuki Jernej, 
Aljaž, Ema, Ana in Urban. 
Pozabiti ne smemo, da sta 
oba člana domačega gasil-
skega društva. In prav ga-
silci so jima ob zlati poroki 
pripravili veličasten vodni 
špalir, ki naj jima prinese 
še veliko skupnih let, sreče 
in zadovoljstva.

AD, foto: osebni arhiv

Je bila tudi vaša 
poroka nenavadna, 
malce drugačna?

Vsaka poroka je nekaj posebnega. Če pa so poleg zale 
neveste v ospredju še motorji, potem je poroka zagotovo 
nekaj posebnega, neobičajnega.

Ste se poročili kje v zraku, v kakšni globini morja, na kakšnem 
prav neobičajnem kotičku ali v družbi, ko navadni smrtniki lah-
ko rečemo le »au …«? Če ste, se nam oglasite na tednik@nt-rc.si 
in z veseljem bomo vaše poročne izkušnje delili z bralci. Tokrat 
objavljamo posnetek neveste, ki se ja na usodni »da« pripeljala 
na motorju. V objektiv jo je ujel Gregor Katič, sliši pa na ime 
Simona. Za naslednjo številko Novega tednika bomo skušali 
izvabiti iz nje še kakšno podrobnost s poročnega dne.

UREDNIŠTVO

Vodni špalir za 
nadaljnjo srečo

Nežika in Hinko Čokl sta zlato poroko praznovala v družbi najdražjih.

Poroka iz Petke 
za »petko«

domači cerkvi v Vitanju, ci-
vilno pa sta zakon sklenila 
na laškem gradu. Maji je ob 
strani stala Petra Švab. Tiste-
ga večera je sledil še cel kup 
presenečenj. Pripravili so jima 
ognjemet, igrali so jima Stanko 
Petrič, Trubači iz Leskovca, pi-
halni orkester z mažoretkami 
in Slovenski zvoki. »Mislim, 
da nikomur nisva pustila, da 
bi se dolgočasil, in če so svatje 
uživali pol tako kot midva, je 

bilo nepozabno,« zaključita 
mlada zakonca Švab.

Glede na zasedeno Petkino 
poletje o kakšnem poročnem 
potovanju še nista razmišlja-
la. »Morda bo čas pozimi.« 
Sicer pa jima zdaj največ 
pomeni spletanje gnezdeca. 
Oba si namreč želita, da bi si 
čim prej ustvarila dom v hi-
ški, ki jo gradita. To jima iz 
srca želimo tudi mi.

StO

»Enkrat me je vzel s seboj, češ da greva iskat neke avto-
dele. Nisem spraševala veliko, čeprav so mi bili kraji čudni. 
Ko sva prišla pred kmečki turizem, se mi je zdelo že zelo 
sumljivo, ko se je na vratih pojavila prijazna gospa, sem pa 
nad avtomehaniki sploh naredila križ,« smeje pripoveduje 
Maja. Bil je eden najbolj romantičnih zmenkov, na katerem 
jo je Aleš presenetil z zaročnim prstanom.

Ko ju vprašaš o poroki, se jima na obraz nariše smehljaj, 
ki mu besed sploh ne bi bilo treba v pojasnilo. »Bilo je sanj-
sko. Vse točno tako, kot sva si predstavljala. Pravzaprav 
je bil malo nadležen edino veter. Edino na to vremensko 
nevšečnost nismo računali.«
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